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Dragi sugrađani,

pozdravljam Vas u uvodu novog, 49. po redu broja našeg 
„Frankopana“. Svaki broj prilika je da Vas upoznamo sa 
zbivanjima, aktivnostima i procesima, s opisom i stanjem 
projekata u tijeku, kao i sa svim drugim zanimljivostima 
na području grada.

Od prethodnog broja prošlo je podosta vremena, svakako 
više nego u uobičajenim, normalnim okolnostima u 
kojima, na žalost ne živimo od mjeseca ožujka. Mnogo 
se toga desilo od posljednjeg broja, no pojava virusa 
COVID-19 svakako determinira proteklo razdoblje, a i 
sadašnjost. To je nešto na što nitko od nas nije računao. 
Promijenili su se na najdirektniji način naši životi, 
sve ono što je do jučer bilo normalno danas više nije, 
privikavamo se zajedno s cijelim svijetom na nove 
okolnosti i uvjete života, na neke “nove normalne“ živote, 
svjesni činjenice kako se moramo naviknuti i naučiti 
živjeti zajedno s pandemijom na što je moguće normalniji 
način. Istovremeno, nisu se promijenili naši životi samo 
s aspekta zdravlja, odnosno zaštite zdravlja i načina 
života u skladu s tim, već i smislu ekonomskih posljedica 
uvjetovanih pandemijom. S obzirom na pojačano 
prisustvo virusa posljednjih dana želim Vam od svega 
srca da ostanete i budete zdravi, da čuvate svoje zdravlje 
na odgovoran i discipliniran način, i da Vas u tome prate 
strpljenje, zrelost i razumijevanje.

Protekla četiri mjeseca, a i danas živimo vrijeme 
odgovornosti, pameti, potrebitog zajedništva i 
solidarnosti. Kao gradonačelnik koristim priliku 
zahvaliti svima Vama, mojim sugrađanima na načinu 
na koji ste prihvatili i živite novonastalu situaciju. 
Koristim priliku iskazati veliko zadovoljstvo i zahvalu 
prema Stožeru civilne zaštite na njihovom ogromnom 
doprinosu i odlično odrađenom poslu dosada, na 
radu, angažiranosti, volontiranju i nesebičnosti. 
Zahvaljujem načelniku Stožera Bojanu Đanoviću i 
zamjenici načelnika Stožera Pauli Vučković, DVD-u 
Kraljevica i zapovjedniku Mauru Kružiću, Crvenom križu 

Kraljevica i predsjednici Dubravki Poljanšek, Državnoj 
upravi za zaštitu i spašavanje, liječnicama dr. Mirandi 
Copetti Modrčin i dr Ružici Stojanović ispred Doma 
zdravlja Kraljevica, zaposlenicima ljekarne “Galler“, 
zaposlenicima 2. policijske postaje Rijeka na čelu sa 
zapovjednikom Marinkom Puškarićem, zahvaljujem se 
svim mjesnim odborima na području grada Kraljevice, 
udrugama, sportskim klubovima. Zahvaljujem se i 
Stožeru civilne zaštite Primorsko goranske županije na 
čelu s načelnikom Markom Borasom Mandićem s kojim 
sam u svakodnevnoj komunikaciji, po potrebi i nekoliko 
puta dnevno, te epidemiolozima iz KBC Rijeka na izvrsnoj 
interakciji. Posebno se zahvaljujem zaposlenicima svih 
trgovina na području grada, zaposlenicima banke, pošte 
i ostalih prodajnih mjesta, što su svo vrijeme krize, pa 
i danas na “prvoj liniji“ i riskiraju vlastito zdravlje kako 
bi nama životi bili normalniji. Svi smo zajedno u jednoj 
sinergiji uspjeli držati situaciju pod kontrolom i sačuvati 
naša zdravlja i živote. 

S druge strane mi smo kao Grad, gradska administracija 
nastojali, nastojimo i uspijevamo funkcionirati normalno, 
privikli smo se na novonastale okolnosti i radimo što je 
moguće bolje u interesu Grada i Vas sugrađana. Možda 
je najbolji prikaz, ili “snimak stanja“ u Gradu rebalans 
proračuna izglasan i donesen na posljednjoj sjednici 
Gradskog vijeća održanoj 18. lipnja 2020. godine kada 
su izglasane prve izmjene i dopune Proračuna Grada 
Kraljevice za 2020. godinu, kao i projekcije za 2021. i 
2022. godinu. Grad Kraljevica je u 2020. godinu ušao s 
rekordnim Proračunom, a Rebalansom proračuna je 
došlo do  dodatnog povećanja od 22%, te Proračun sada 
iznosi preko 41,6 milijuna kuna. 

Uvijek je izazovno planirati proračun, no pandemija je 
učinila ovaj rebalans proračuna još izazovnijim. Grad se 
našao u zahtjevnoj, ali istovremeno izazovnoj i projektno 
poticajnoj situaciji, jer su s jedne strane zbog pandemije 
smanjeni prihodi, a s druge strane nikada nije imao toliki 
obim započetih projekata, i to većinom sufinanciranih iz 
EU fondova i ministarstava. 

Bez obzira na to što je konačni rezultat prvih izmjena i 
dopuna Proračuna povećanje za 22% (zbog niza novih 
projekata), ovaj rebalans direktno zbog pandemije “trpi 
pad“ prihoda od oko 1,6 milijuna kuna. I usprkos tome 
donijete su olakšice poduzetništvu zbog ublažavanja 
posljedica pandemije. Prava iz socijalne skrbi nisu 
dirana i nastavljeno je  s financiranjem nadstandarda 
za naše građane. Prvenstveno se odnosi na financiranje 
produženog boravka, logopeda, ranog učenja 
informatike, besplatnih radnih materijala (knjige, 
radne bilježnice…) za sve učenike OŠ Kraljevica, na 
sufinanciranje prijevoza, na potpore za novorođenčad 
koje smo u ovoj godini opet povisili i sada iznose 2.500,00 
kuna, na poklon bonove za umirovljenike. Umanjeno 
je u rashodima ono što se prema programima sigurno 
neće održati  s obzirom na epidemiološke mjere. Sve 
materijalne troškove sveli smo na minimum. Određene 
uštede smo pronašli i na održavanju. Mjere štednje smo 
proveli u gradskoj upravi i u našim ustanovama. Prema 
svim pozicijama proračuna smo pristupili racionalno, 
razmišljajući kako prebroditi ovo razdoblje. Grad je 
iskoristio mogućnost za ostvarivanje prava na beskamatni 
kratkoročni zajam, mjeru Ministarstva financija za 
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Stavka sanacije pomorskog dobra od 683.000 kn je 
već odrađena prije sezone kupanja, a ukupno je od 
prošle sezone kupanja u pomorsko dobro uloženo 2,5 
milijuna kuna na obnovu glavnog kupališta Oštro, 
lukobrana kupališta i “hreljanske plaže“ na Bakarcu. 
U proračunu, ali i bagerima na terenu realizira se 
projekt uređenja Lipice 1 financiran većim dijelom iz 
sredstava Ministarstva turizma u vrijednosti od 720.000 
kn, a priprema se Lipica 2 s predviđenih 1 milijun 
kuna. U proračunu se nalaze stavke vezane za naknadu 
obnove javne rasvjete prema JPP ugovoru, projekta 
vrijednog 11,0 milijuna kuna kojim smo obnovili i uveli 
energetski učinkovitu javnu rasvjetu na području cijelog 
grada. Trenutačno se širi groblje u Kraljevici 1. faza u 
vrijednosti od 1,15 milijuna kuna, radi se cesta Podbanj 2 
u vrijednosti od 2,2 milijuna kuna. U proračunu je svoje 
mjesto našla rekonstrukcija ulice Mali Dol u Križišću, 
zatim izrada detaljnih urbanističkih planova u Šmriki 
u vrijednosti od 420.000 kn čime želimo pripremiti 
uvjete za prostorno održivu i urednu gradnju. Proračun 
“pokriva“ i sportsko igralište iza osnovne škole Kraljevica, 
uvođenje besplatnog interneta na području cijelog grada, 
obnovu Turkovićeve ulice u Kraljevici, projekt nove 
ceste Oštro, projekt ceste Podbanj 3, projekt nove plaže 
Oštro, proširenje groblja Šmrika, parking i park Carovo. 
Nakon što smo kroz urbanistički plan lokaciju izdvojili 
iz područja Lučke Uprave, trenutačno pripremamo 
projektnu dokumentaciju i krećemo u izgradnju novog 
doma Sportskog ribolovnog Društva “Jastog“ u Črišnjevi, 
kako bi nakon godina čekanja šmrički ribari imali svoje 
mjesto za okupljanje kao nekada i bolje nego nekada. 
Osigurali smo sredstva za obnovu krova crkve Svetog 
Nikole što smo odradili u sinergiji s crkvom i svećenikom 

premošćivanje situacije nastale zbog različite dinamike 
priljeva sredstava i dospijeća obveza uslijed odgode 
plaćanja i/ili obročne oplate, odnosno oslobođenja od 
plaćanja poreza na dohodak, prireza i doprinosa.

“Glavni krivac“ povećanja Proračuna je u prvom redu  
proširenje komponente Grada Kraljevice u projektu 
„Putovima Frankopana“. Naime, osim postojeće 
komponente Grada Kraljevice, uređenja okoliša dvorca 
Frankopan u vrijednosti od 10 milijuna kuna, Središnja 
agencija za financiranje i ugovaranje programa (SAFU) 
je uz prethodnu pripremu projekta i kompletne 
dokumentacije od strane Grada odobrila proširenje 
komponente i na obnovu atrija dvorca Nova Kraljevica 
Frankopan. Izvesti  će se radovi sanacije galerije 
hodnika na prvom katu i stepeništa do prvog kata s 
restauracijom kompletne kamene plastike i zidnog 
oslika, te elektroinstalaterske radove rasvjete. Vrijednost 
radova procijenjena je na ukupan iznos s PDV-om od  
3.351.498,70 kn.  Obnova unutrašnjeg pročelja omogućit 
će siguran obilazak posjetitelja i potpuni doživljaj atrija 
dvorca, što je preduvjet ostvarenja ciljeva projekta, 
odnosno uvećane fluktuacije posjetitelja, dodatnog 
razvoja turističkih potencijala, i samoodrživosti objekta. 
Ovo odobravanje sredstava za projekt atrija rezultat 
je zajedničkog rada, detaljnih zahtjevnih priprema, 
višemjesečnog rada gradske administracije, projektanata, 
konzervatora, rezultat vizije, nastojanja i naše upornosti. 
Rebalans obuhvaća i čitav niz postojećih projekata 
u trenutnoj provedbi , kao i onih što se pripremaju i 
nadolaze.

Pored spomenutih okoliša dvorca Frankopan u 
vrijednosti od 10 milijuna kuna, i uređenja atrija dvorca 
Frankopan od 3,4 milijuna kuna, tu je još projekt 
uređenja atrija Trga Kaštela Zrinski, odnosno poznate 
ljetne pozornice u srcu grada u vrijednosti od 3,5 milijuna 
kuna za što smo ovih dana dobili “zeleno svjetlo“ od 
SAFU, dakle projekta financiranog iz EU izvora u okviru 
programa “Povežimo se baštinom.“ Iz EU izvora sukladno 
rebalansu financirati ćemo uređenje novog dječjeg parka 
Šmrika vrijednog 300.000 kn u neposrednoj blizini Doma 
Šmrika i POS-ovih stanova. Javna nabava za izvođača 
radova za POS stanove raspisana je, trenutno je u fazi 
pregleda dokumentacije i očekujemo skori početak 
radova. Također smo ovim rebalansom predvidjeli i 
uređenje unutrašnjosti Doma u Šmriki, kako bi svojim 
izgledom bio dostojan građana Šmrike i Šmričkih 
mačkara. POS-ova zgrada s poslovnim prostorima, novi 
dječji park, uređeni Dom znače novi centar Šmrike i 
to me kao porijeklom Šmričana posebno raduje. Iz EU 
izvora financirati će se i uređenje edukativne ribarske 
staze u Nerizu u vrijednosti od 1 milijun kuna. Projekt je 
odobren i uskoro raspisujemo nabavu za odabir izvođača. 
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Naš Mijo je na svom životnom putu preko 40 godina 
darivao kraljevičane svojom dobrotom, blagošću, 
poniznošću, skromnošću, nadom, svojim ponosom kojeg 
je zadržao i nosio na osobit način, iako ga put života nije 
mazio. Bio je uspravan, uzdignut, snažan, a istovremeno 
miran i dostojanstven, zahvalan Bogu na svemu što mu je 
podario.  I tu dolazimo do pravog pitanja, ali i odgovora 
koji nam je svojim životom dao monsinjor. Kako je 
moguće da u današnje vrijeme agresivnih, bezobzirnih, 
pohlepnih, grabežljivih, nekulturnih, nametljivih, 
prijetvornih, lažnih, materijalnom interesu podložnih 
ljudi u nas najdublje prodiru i naše srce i duše obuzimaju 
ljudi poput Mije Likovića? Odgovor je jednostavan, 
odgovor je njegov životni put, odgovor je Isusova ljubav 
koju je čuvao i Božji blagoslov koji ga je mazio. Taj 
odgovor jest nada svima nama koji živimo na ovom 
svijetu, toliko potrebna i prevažna. 

Upravo taj odgovor bio je glavni razlog zašto smo skale 
odlučili nazvati imenom mons. Mije Likovića, skale 
kojima se vjernici, hodočasnici uspinju prema crkvi 
Svetog Nikole u kojoj je naš Mijo služio Bogu i nama 
preko 40 godina. To je i poruka kojom želimo istaknuti 
one koji su svojim životom zaslužili biti primjeri i uzori 
nama koji smo tu, i onima koji dolaze…

Ako bar dio dobrote, poniznosti i Kristove ljubavi koju je 
živio vlč. Mijo pređe na one koji se budu uspinjali ovim 
stepenicama…tada smo uspjeli…TADA IMA NADE 

Matijom Žugajem, preko Ministarstva regionalnog 
razvoja i fondova EU. Ugovor o dodijeli 300.000 kn iz 
EU fondova potpisao je ministar Marko Pavić i potpuna 
obnova krova crkve Svetog Nikole uskoro kreće. 

Realizirati ćemo projekt “Zdravo jedem“ kojim ćemo iz 
EU izvora financirati i nabaviti novu opremu za kuhinju 
vrtića, te provesti dodatne razine i standarde prehrane 
putem edukacije i konkretne primjene kod vrtićke djece. 
U stalnom smo kontaktu i s KD „Vodovod i kanalizacija“ 
zajednički pripremamo, koordiniramo i “guramo“ 
projekt “Aglomeracija Kraljevica“ izgradnje vodovoda 
i kanalizacije, projekta vrijednog gotovo 200 milijuna 
kuna.

Iz svega navedenog vidljiv je intenzitet, opseg i 
zahtjevnost posla koji je u tijeku i posla pred nama, a 
istovremeno se mnogi nadolazeći i nespomenuti projekti 
pripremaju. U velikom smo investicijskom ciklusu na 
području cijelog grada. S druge strane kad se osvrnemo 
iza sebe i pogledamo realizirane projekte u protekle tri 
godine (obnova osnovne škole, fasada dvorca Frankopan, 
Lučica Carovo, pomorsko dobro, čitav niz obnovljenih 
ulica i cesta, nova javna rasvjeta…) osjećamo da smo na 
dobrom putu. 

S obzirom na preuzete i trenutne financijske kapacitete 
grada, kao i na neizvjesnost uslijed pandemije COVID-a, 
a istovremeno ogroman projektni zamah, sasvim je 
jasno kako je provođenje navedenih projekata i procesa 
nemoguće bez suradnje sa svim razinama i institucijama 
s kojima se grad dotiče. Tu doslovno mislim na “sve 
stepenice“ sustava od Primorsko goranske županije, 
SAFU, na doslovno sva ministarstva i ministre, te Vladu 
RH na čelu s predsjednikom. Bez dobre suradnje sa 
svima njima, komunikacije, interakcije i sinergije 
bilo bi nemoguće financirati i provesti i manji dio od 
spomenutih projekata, a posebno one koji dolaze i koje 
zajednički planiramo realizirati.

Nalazimo se u srcu ljeta, koje zbog spomenutih okolnosti 
odstupa od idealnih zamisli nečeg što uobičajeno ljeto 
jest. Mi smo kao Grad odlučili ove godine ne imati 
program “Leta va Kraljevici“. Prateći situaciju na dnevnoj 
razini i slijedeći upute epidemiologa i nacionalnog 
Stožera zaključili smo kako nije uputno i pametno 
provocirati potencijalne zdravstvene rizike upuštajući 
se u organizaciju masovnih događaja i okupljanja. Kao 
gradonačelnik smatram da je potrebno biti obazriv, 
oprezan i proći kroz ljeto i ljetna događanja na jedan 
kontroliran i decentan način, održavajući postojeću 
situaciju, i ono što trenutno imamo u turističkom, 
gospodarskom i naravno zdravstvenom smislu. Svaki 
dodatni rizik i eventualna ekspanzija pandemije imali bi 
za posljedicu urušavanje trenutne stabilne situacije, što je 
smatram u ovom trenutku nepotrebno.

Ovaj uvodnik završavam radostan sa spomenom na 
našeg vlč. Miju Likovića, odnosno na činjenicu da smo 
na prijedlog Župnog pastoralnog vijeća podržanog od 
brojnih župljana,  našeg svećenika, Gradskog vijeća grada 
Kraljevice, mene kao gradonačelnika, dana 03. lipnja 
2020. stepenice koje vode s naše rive do crkve Svetog 
Nikole imenovali i nazvali “Stube mons. Mije Likovića“, 
godinu dana nakon njegovog odlaska na “neko bolje 
mjesto“ koje je svojim životom zaslužio. 
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Kraljevičani pamte svog bivšeg župnika- mons. Miju 
Likovića, koji je u Kraljevici služio gotovo pola stoljeća, 
točnije dugih 45 godina. 

U čast pokojnom župniku, ujedno dobitniku nagrade 
Grada Kraljevice za životno djelo, a na inicijativu Župnog 
pastoralnog vijeća, skale koje se od crkve svetog Nikole 
spuštaju do kraljevičke rive nose ime mons. Mije 
Likovića. 

Nakon svete mise, povodom prve godišnjice župnikove 
smrti, svečano je otkrivena spomen ploča s njegovim 
imenom. Čast da skale proglasi otvorenima pripala 
je kraljevičkom gradonačelniku Daliboru Čandrliću i 
župniku vlč. Matiji Žugaju. 

“Mons. Mijo bi se počeo križati kad bi vidio ovu ploču. To 
je bila ta njegova skromnost zbog koje smo ga svi voljeli”, 
poručio je vlč. Žugaj zahvalivši Gradu Kraljevici koji je 

Na inicijativu roditelja, a uz pomoć Mjesnog odbora 
Bakarac i Grada Kraljevice, Bakarčani su obogatili 
igralište za najmlađe. Izradili su stolić za društvene igre, 
kao i nova igrala. 

Igralište u Bakarcu dobilo je nove atrakcije na radost 
mališana. Za ideju i realizaciju zaslužni su roditelji kojima 
su u pomoć priskočili Mjesni odbor Bakarac i Grad 
Kraljevica. 

podržao inicijativu.

“Sretan sam što smo toliko vremena živjeli s jednim 
takvim posebnim čovjekom. Ove stepenice su žila 
kucavica Kraljevice, one su najbolje mjesto koje može 
nositi ime našeg monsinjora. Kraljevica je kroz svoju 
povijest imala važnih i velikih ljudi, a ako se veličina 
mjeri po dobroti, poniznosti i ljubavi onda je Mijo jedan 
od najvećih, ako ne i najveći. Ako svatko od nas tko bude 
prolazio ovim stepenicama bude preuzeo barem malo 
te dobrote i ljubavi tada za sve nas ima nade”, rekao je 
Čandrlić. 

Svečanom trenutku nazočili su brojni župljani, koji su 
u velikom broju podržali prijedlog Župnog pastoralnog 
vijeća, a svečanost su pjesmom uveličali članovi HGD 
Zvijezda Danica.

Kraljevičke skale nose ime mons. Mije Likovića

Bakarčani samoinicijativno obogatili igralište za 
najmlađe

Skale koje se od crkve svetog Nikole spuštaju do kraljevičke rive s ponosom nose ime bivšeg 
kraljevičkog župnika- pokojnog mons. Mije Likovića.

Tekst: Klaudio Vrančić

Tekst: Igor Konjević

Vrijedni i kreativni mještani izradili su stolić za društvene 
igre: križić kružić i čovječe ne ljuti se, a osmislili su i 
napravili i nova igrala za mališane, kojima društvo na 
igralištu tako rade zebra i žirafa. 
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Na Facebook stranici Mjesnog odbora Križišće, 
administratori su za vrijeme korona krize od najmlađih 
sumještana zatražili da im kroz svoje crteže pokažu kako 
provode vrijeme. Odazvalo se šestero malih Križišćana, 
koji su danas, uoči Uskrsa, za svoj trud nagrađeni 
prigodnim poklon paketima. 

“Na našoj stranici stalno pišemo informacije o koroni 
pa smo željeli unijeti malo pozitive i vidjeti kako naši 
najmlađi provode vrijeme u doba korone. Razveselili su 
nas svojim crtežima pa smo ih odlučili nagraditi slatkim 
paketima. Naše članice za Belu nedilju pripremaju 
kolače, a mještani im ostavljaju dobrovoljne priloge. Ta 
smo sredstva iskoristili za kupnju paketića”, poručila je 
Anita Bosco iz Mjesnog odbora Križišće. 

U prigodnim uskrsnim paketima, koji su jako razveselili 
kreativne male Križišćane, našli su se, između ostaloga, 
sokovi, grickalice i čokolade.

Tekst: Klaudio Vrančić

Uoči Uskrsa Mjesni odbor Križišće nagradio 
kreativne mališane
Mjesni odbor Križišće na svojoj je Facebook stranici od najmlađih mještana zatražio da im crtežima 
pokažu kako provode svoje dane. Kreativne su mališane nagradili prigodnim poklon paketima.

Vijeće Mjesnog odbora Kraljevica organiziralo
prvi „kotlić sv. Mikule“ povodom Dana Grada 
Kraljevice Tekst: Katica Bajčić

AKTUALNOSTI

Mjesec prosinac je kao i uvijek veseo i zabavan svugdje 
pa tako i u našem Gradu. Ove godine VMO Kraljevica je 
organizirao prvi puta „KOTLIĆ SV.MIKULE“ koji je imao 
prvenstveno zabavan karakter, a najbolji su i nagrađeni. 
Organizaciju su preuzeli članovi VMO Kraljevica uz 
podršku Grada Kraljevica i TZ Grada Kraljevica, a za 
nagrade zaslužni su sponzori.

Kuhao se gulaš, a kuhanju se odazvalo 9 ekipa i to su: TZ 
grada Kraljevica, Kaltenberg Adria, „Dumboka“, “Kokoše“, 
UDVDR Grada Kraljevica, Mesopustari, Klapa Porto Re, 
KUD Lanterna i Mjesni odbor Kraljevica.

Kuhalo se, pjevalo i veselilo, a nakon kuhanja trebalo 
je i ocijeniti najbolji gulaš. Tko je pobjednik kuhanja 
odlučivao je četveročlani žiri u sastavu: gradonačelnik 
Kraljevice Dalibor Čandrlić , Predsjednica Gradskog 
vijeća Vesna Špalj , gospodin Nedjeljko Anđelić i 
predsjednica VMO Križišće Anita Bosco.

Pobjedu je odnijela ekipa Mesopustara Kraljevica koja je 
uz simboličnu nagradu osvojila i prijelazni pehar koji je 
osigurala Turistička zajednica Grada Kraljevica.

Zabava se nastavila do večernjih sati uz živu muziku i 
pjesmu. Građani su vrlo lijepo prihvatili ovaj novi događaj 
te se nadamo da će isti postati tradicionalan.

Ovim putem još jedanput bismo se htjeli zahvaliti na 
suradnji i potpori Gradu Kraljevici , TZ Grada Kraljevice 
kao i svim građanima koji nam svojim sugestijama daju 
vjetar u leđa kako bi još više ideja proveli u djelo.

U vremenu koje je ispred nas potrudit ćemo se ostvariti 
sve što smo isplanirali.
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Zbor građana u Šmriki na temu doma:
Kako zajedno Atletico Team i mačkare?
Gotovo 200 Šmričana odazvalo se zboru koji je trebao ponuditi odgovor: 
tko i kako treba koristiti šmrički dom. 

Tekst i fotografije: Anto Ravlić

Zbor građana u Šmriki, na temu korištenja dvorane 
doma Ivica Turina, okupio je gotovo 200 mještana. Zbor 
je sazvao VMO Šmrika na inicijativu udruge Šmričke 
mačkare. Neposredni povod za održavanje zbora sigurno 
treba tražiti u dočeku Nove godine u domu.

Što se dogodilo na dočeku koji su organizirale Šmričke 
mačkare nakon što su iste optužene da su devastirale 
dom? Prisutni Dino Jagić od strane Šmričkih maškara 
ponudio je svoje mišljenje na zboru građana, što je zatim 
učinila i potpredsjednica Atletico Teama Ana Marinović. 
U raspravu su se uključili i predstavnici Grada Kraljevice 
zamjenica kraljevičkog gradonačelnika, Paula Vučkovića i 
Gradonačelnik Kraljevice Dalibor Čandrlić i tajnica VMO 
Šmrika Vilijana Kinkela

U žustroj raspravi cilj svih prisutnih je bio naći zajednički 
način da se Dom koristi od strane svih zainteresiranih 
pojedinaca. 

Riječ su dobili građani. Pala je primjedba zašto samo 
jedna maškarana zabava. Čandrlić je predložio: idemo 
organizirati tri zabave. Drugi Šmričanin je iznio mišljenje 
da šmrički dom nikad nije ni smio biti vlasništvo Grada 
Kraljevice već Šmričana. Jedan od Šmričana smatra da 
bi se dom više koristio da je slobodan. Čulo se mišljenje 
da dom mora biti slobodan za važnije datume, za 
Antonju, Dan žena, Oluju, da treba naći kompromis 

između Atletico Teama i Šmričana te da u dosadašnjoj 
komunikaciji nije bilo fleksibilnosti.

Zbor građana je svakako jedan od načina okupljanja 
zainteresiranih građana radi raspravljanja o potrebama i 
interesima lokalnog stanovništva te davanja prijedloga za 
rješavanje pitanja od mjesnog značaja. Svakako jedan od 
načina kojim lokalne samouprave osiguravaju javnost i 
transparentnost svoga rada…
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Električni katamarani iz Kraljevice zaplovili
Nacionalnim parkom Krka
Plovila vrijedna 5,8 milijuna kuna, izgrađena su u brodogradilištu Dalmont. 
Kapacitet katamarana je 50 putnika i dvije osobe u invalidskim kolicima Tekst: Anto Ravlić

Fotografije: NK Krka

Visovac i Miljevci dva su nova katamarana na električni 
pogon u Nacionalnom parku Krka. Prve putnike dočekat 
će već početkom travnja. Projekt nabave elektrobrodova, 
koji je danas predstavljen na Roškom slapu, dio je šireg 
projekta “Nepoznata Krka: skrivena blaga gornjeg i 
srednjeg toka rijeke Krke”, usmjerenog i na održivi razvoj 
i očuvanje ekosustava rijeke Krke.

“Brodovi na električni pogon najprihvatljivije su ekološko 
rješenje, posebice kada su u pitanju zaštićena područja. 
Sve naše aktivnosti u Javnoj ustanovi Nacionalni park 
Krka usmjerene su upravo na implementaciju kvalitetnih 
rješenja koja dugoročno utječu na očuvanje i zaštitu 
bioraznolikosti rijeke Krke te nam je drago što smo 
uspješno realizirali i ovaj vrijedan projekt, s potpisom 
hrvatskih brodograditelja“, istaknula je ravnateljica parka 
Nella Slavica te dodala: “Elektrobrodovi su izgrađeni 
prema najnovijim i najvišim ekološkim i tehnološkim 
standardima, čime je još jednom potvrđeno višestoljetno 
umijeće hrvatske brodogradnje.“

Katamarani su vrijedni 5,8 milijuna kuna. Dužine su 14 
metara, a prve će izletnike početi prevoziti već u travnju, 
kada se i otvaraju svi sadržaji u Parku. Svaki od brodova 
ukupnog je kapaciteta 50 putnika i dva člana posade, a 
na palubi osiguran je i prostor za smještaj dviju osoba u 
invalidskim kolicima. Brodovi su izgrađeni od aluminija 
visoke kvalitete i čvrstoće, što je imperativ kada su u 
pitanju kakvoća vode rijeke Krke i ekološki čimbenici 
koji moraju biti zadovoljeni da bi se živi svijet razvijao 
neometan čovjekovom prisutnošću. Novi brodovi na 
krovnoj konstrukciji imaju solarnu elektranu, koja će 
u ljetnim mjesecima osigurati dodatnu autonomiju od 
deset sati.

Nabava elektrobrodova dio je šireg projekta pod nazivom 
“Nepoznata Krka: skrivena blaga gornjeg i srednjeg toka 
rijeke Krke” (KK 06.1.2.01.0003), sufinanciranog u sklopu 
Operativnog programa Konkurentnost i kohezija 2014. 
– 2020., čiji je završetak planiran za 27. svibnja 2020. Iz 
Europskog fonda za regionalni razvoj za to su odobrena 
bespovratna sredstva u iznosu od 79 milijuna kuna dok je 
ukupna vrijednost projekta 80 milijuna kuna. Vrijednost 
projekta je prepoznala i TZ zajednica Šibensko-kninske 
županije, koja se priključila kao projektni partner.

Na ostvarenu suradnju posebno je ponosan i Ivan 
Ivić, direktor i vlasnik kraljevičkog brodogradilišta. 
“Elektrobrodovi Visovac i Miljevci ne samo da su prvi 
takve vrste koji će zaploviti rijekom Krkom i Visovačkim 
jezerom, već su i prvi katamarani na električni pogon 
proizvedeni u našem brodogradilištu. Proizvodnja 
ekološki prihvatljivih brodova obogatila je višestoljetno 
iskustvo brodogradilišta te smo posebno ponosni na 
činjenicu da će hrvatski elektrobrodovi ploviti upravo 
hrvatskim nacionalnim parkom te pomoći u očuvanju 
njegovih nadaleko poznatih bogatstava i ljepota“, naglasio 
je Ivić.

GOSPODARSTVO
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Aktualne investicije iz djelokruga rada Upravnog 
odjela za komunalni sustav

Proširenje groblja Kraljevica 

Sredinom mjeseca ožujka, započeli su radovi na 
proširenju, odnosno izgradnji novog dijela groblja 
Kraljevica. Tijekom 2019. godine tvrtka EXPONO d.o.o. 
iz Bakarca izradila je glavni projekt proširenja groblja 
Kraljevica te je za isti ishođena građevinska dozvola, a 
sve radi osiguranja dovoljnog broja pogrebnih mjesta 
za ukop pokojnika. 

Radi se o izgradnji 64 novih grobnih mjesta za ukop 
pokojnika, uređenju pješačkih površina, hortikulturno 
uređenje, opremanje urbanom opremom (posude za 

odlaganje otpada, slavina za vodu), izrada ulaznih 
kapija te potpornih i ogradnih zidova groblja. Nadzor 
nad radovima vrši tvrtka Plan-Projekt iz Rijeke, a 
radove izvodi obrt BM Gradnja iz Šmrike. 

Do kraja mjeseca svibnja, radilo se na zemljanim 
radovima, a ponajviše na iskopu i poravnjavanju 
materijala, obzirom da se radi o izrazito stjenovitom 
tlu. Također je izveden veći dio armirano betonskih 
ogradnih zidova. Rok izvođenja je 4 mjeseca, te 
radovi idu sukladno planu izvođenja radova. Tlocrtna 
površina zahvata iznosi cca 530m2. 

U sklopu ulaganja u groblje, urediti će se i pristupna 
cesta do novog dijela groblja ukupne duljine 30m. 
Vrijednost investicije proširenja groblja je 786.000 
kuna, a uređenje pristupnog puta iznosi 300.000kn. 
Sredstva su osigurana u proračunu Grada Kraljevice.

Istovremeno smo objavili Javni poziv za podnošenje 
zahtjeva za kupnju grobnog mjesta.

Rekonstrukcija ulice Podbanj II faza  

Krajem mjeseca svibnja, službeno su započeli radovi 
na izgradnji vodoopskrbnog ogranka i sanitarnog 
kolektora u dijelu ulice Podbanj u Kraljevici. Radove 
izvodi tvrka Dinocop d.o.o. Omišalj, dok nadzor vrši 
tvrtka HOUSE d.o.o. iz Rijeke. Projekt je zajednička 
investicija KD Vodovod i kanalizacija d.o.o. za 
vodoopskrbu i odvodnju Rijeka te Grada Kraljevice. 
Rok završetka radova je kraj 9 mjeseca 2020. godine. 
Radovi će se izvoditi za vrijeme ljetne sezone, te 
ovim putem molimo stanare za strpljenje. Zajednička 
vrijednost investicije VIK-a i Grada je 2.120.000 kuna. 

Komunalni info

Tekst  Ranko Frka,  Fotografije: Ranko Frka i Klaudio Vrančić
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Rekonstrukcijom ceste na dvjestotinjak metara dugoj 
dionici proširit će se kolnik i dograditi obostrani 
nogostup, izgraditi oborinska kanalizacija, izmjestiti 
postojeće instalacije i izgraditi DTK- kanalizacija. 
Paralelno s navedenim radovima radit će se i na 
izgradnji ogranka vodovoda u dužini 410 metara te 
sanitarne kanalizacije u dužini 130 metara, čija je 
vrijednost 1.038.721,85 kuna.

Sanacija zida i obalnog platoa kupališta 
Oštro 

Završeni su radovi na sanaciji pomorskog dobra na 
lokaciji kupališta Oštro u Kraljevici. Radove je izveo obrt 
BM Gradnja iz Šmrike uz nadzor tvrtke Plan-projekt iz 
Rijeke. Sredstva su u potpunosti osigurana prijavom 
na poziv Ministarstva  mora, prometi i infrastrukture 
za uređenje pomorskog dobra u 2020. godini.

Zahvatom je sanirana obalna šetnica-plato u površini 
od 420m2, te obalni zid ukupne duljine 65m. Vrijednost 
ove investicije je 615.000 kuna. Spomenimo da su u 
2019. godini, uz pomoć sredstava Ministarstva mora, 
prometa i infrastrukture sanirane tri opasne lokacije 
na pomorskom dobru: Sunčalište Bakarac, Sunčalište 
Oštro te lukobran kupališta Oštro.

Uređenje parka na rtu Lipica 

Započeli su radovi na uređenju parka na rtu Lipica 
na poluotoku Oštro. U ožujku 2020. je pokrenut 
postupak javne nabave za uređenje parka. Uređenje 
će se izvoditi sukladno glavnom projektu izrađenom 
od tvrtke MHM-ING d.o.o. iz Zagreba. Radove izvodi 
zajednica ponuditelja Tome sport d.o.o. iz Omišlja 
i obrt BM gradnja iz Šmrike a nadzor provodi tvrtka 
RIVERING 06 d.o.o. iz Rijeke. Za uređenje je prijavom 
projekta na poziv Ministarstva turizma u 2019 godini 
osigurano ukupno 390.000  kuna, a ukupna vrijednosti 
investicije iznosi 725.000 kuna. Rok izvođenja radova 
je 3 mjeseca. 

Uređenje obuhvaća postavu sprava za vježbanje na 
otvorenom, uređenje pješčanika, postava mreže za 
penjanje i ljuljačke, uređenje dječjeg parka, izradu 
stalaka za bicikle, postavu info table, posuda za 
prikupljanje otpada, uređenje zelenih ‘’otoka’’ sa 
klupama za odmor te ambijentalnom rasvjetom.

KOMUNALNI INFO
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svjesno riskirajući 
zdravlje, jer za njih 
posao nije stao, 
rad od kuće nije 
značio biti doma i 
manje raditi ili ne 
raditi ništa, već biti 
na raspolaganju 
građanima i kod 
kuće, što jest naša 
osnovna zadaća. 
Epidemija je od svih 
nas zahtijevala i 
još uvijek zahtijeva 
dodatnu podršku 
i pomoć građanima u novonastaloj situaciji koju je 
prouzročila pojava koronavirusa u Republici Hrvatskoj. 
Zaštitne maske za lice, rukavice i dezinfekcijska sredstva 
postali su najtraženija roba na tržištu. Naš Grad osigurao 
je za sve naše građane zaštitne maske za lice, koje su 
vrijedni povjerenici civilne zaštitne i volonteri dijelili 
po kućanstvima. Ovom prilikom im se još jednom 
zahvaljujemo na vremenu i trudu kojeg su uložili kako bi 
pomogli svojim sugrađanima. Ta solidarnost, hrabrost, 
dobronamjernost i požrtvovnost  ljudi koji su produžena 
ruka Stožera u tim teškim trenucima je nešto uistinu 
neprocjenjivo i hvalevrijedno. 
Provođenje mjera koje donosi najvažnije tijelo u našoj 
državi, nadzirali su na terenu povjerenici civilne zaštite, 
zaduženi svatko za svoje mjesto, Kraljevicu, Šmriku, 
Križišće i Bakarac. Slušali su upute, držali ih se i provodili 
ih na terenu. Povjerenici hvala vam, opravdali ste svoj 
naziv i bili ste svom gradu i sugrađanima od povjerenja.  
U novonastaloj situaciji nismo zaboravili na one 
najugroženije i najpotrebitije skupine, nismo zaboravili 
na noniće, none, djedove, bake, bolesne, nemoćne i 
ljude u potrebi. Povjerenici i volonteri svakodnevno su u 
bilo koje doba dana putem telefona zaprimali narudžbe 
namirnica i potrepština, a naši vrijedni vatrogasci DVD-a 
Kraljevica vršili su dostave na kućni prag. Hvala DVD-u 
Kraljevica, nažalost, nerijetko se ljudi plemenitih poziva, 
poput vatrogasaca sjetimo samo u najtežim trenucima, a 
oni su za nas uvijek tu. 
Velika zahvala i načelniku Stožera civilne zaštite 
Grada Kraljevice, Bojanu Đanoviću, koji se je stavio 
na raspolaganje Gradu i svojim građanima od 0-24. 
Odgovorno i savjesno obavlja svoju dužnost te je spreman 
prihvatiti svaku situaciju i pronaći rješenje.  
Moramo spomenuti i članove Stožera civilne zaštite koji 
su na prvoj crti obrane u ovoj zahtjevnoj borbi, naše 
doktorice, načelnika II. policijske postaje, službenike 
ravnateljstva civilne zaštite, predstavnike Crvenog križa. 
Svi spomenuti su zaslužni što situaciju u našem gradu 
držimo pod kontrolom.  
Ne smijemo zaboraviti spomenuti i svakog trgovca i 
trgovkinju, liječnika, medicinsku sestru, obrtnika, 
poduzetnika, gospodarstvenika koji rade uz opasnost 
ugroze vlastitog zdravlja i zdravlja bližnjih, a sve kako bi 
bili na usluzi drugima i kako bi se život mogao donekle 

Borba protiv nevidljivog neprijatelja COVID- a 19

Borba protiv nevidljivog neprijatelja COVID- a 19

Protekli mjeseci izuzetno su izazovni za našu 
državu i za sve naše građane. 
Svi zajedno borili smo se i još uvijek se borimo 
s najtežim neprijateljem, onim nevidljivim, koji 
pogađa ono najvažnije, čovjekovo zdravlje i život.
U ovih zadnjih par mjeseci, na prvo mjesto, ispred 
posla, kratkih užitaka poput ispijanja kave, putovanja, 
novaca i svega onog materijalnog stavili smo sebe, svoje 
bližnje, prijatelje i zdravlje. S pravom se pitam, je li to 
zaista svima nama bilo potrebno, je li to opomena ili 
važna poruka svima nama, opomena čovječanstvu, koje 
je uslijed osobnih interesa i  ambicija, stresa, ubrzanog 
tempa života, želje za uspjehom i materijalnim dobrima, 
zaboravilo na ono najvažnije? 
Zaboravili smo zagrliti roditelje, odnijeti lijekove djedu ili 
noni, posvetiti pažnju djetetu koje ju silno treba, pružiti 
ruku prijatelju, popiti kavu sa starim prijateljem kojeg 
nismo vidjeli godinama, otići na liječnički pregled koji 
odgađamo već mjesecima, zaboravili smo  zastati i pitati 
čovjeka kako je i treba li pomoć. 
Naš zajednički neprijatelj zvani Covid-19 podsjetio nas je 
na sve to, dokazao nam je da smo imali vremena, da smo 
mogli ako smo dovoljno željeli i ako smo se potrudili. U 
prvi plan je stavio sve one ljudske vrijednosti koje smo 
odavno zaboravili. Pokazao nam je da vrijeme ne znači 
ništa ako ga nemaš s kim, ni gdje provesti, da novac ne 
vrijedi ništa ako ga nemaš gdje potrošiti, da imati posao 
ne znači ništa ako nemaš ni s kim poslovati, pokazao nam 
je da obitelj ne znači ništa ako je ne znaš cijeniti i živjeti 
za nju i s njom, pokazao nam je što znači rame i oslonac 
kada ga nema u najvećoj potrebi...

U našem malom gradu, gradu Kraljevici, kao i u našoj 
državi najvažnije tijelo postao je Stožer civilne zaštite. 
Sva ostala tijela, oblici vlasti, pozicije i statusi postali su 
manje važni. Najvažnije je slušati što će reći Stožer, ostati 
doma i biti odgovoran. 

Onaj tko je imao propusnicu imao je slobodu kretanja. U 
razdoblju u kojem je čovjeku oduzeta sloboda kretanja, 
telefon Stožera civilne zaštite Grada Kraljevice nije 
prestajao zvoniti. Svi su imali razloge i svima su njihovi 
razlozi bili „vitalni“, samo ne bi li se mogli slobodno 
kretati. Moram iskreno reći, u to vrijeme, Stožeru 
nije bilo lako. Teško je bilo procijeniti koji su razlozi 
neophodni, važni, od životne potrebe. Teška je bila zadaća 
dopustiti ljudima kretanje, a pri tom provoditi odluke 
kojima se čuva čovjekovo zdravlje od ugroze. Jer na kraju, 
tko je „taj“ koji o tome odlučuje, a ne pogriješi? Vjerujte, 
nije nam bilo lako, ali smo svakome, u svakom trenutku 
izašli u susret i pomogli koliko god smo mogli. Odradili 
smo velik posao, jer nismo ispisivali papire i „klikali“ 
zahtjeve, već smo slušali, razgovarali i pokušavali za 
svakoga pronaći rješenje.  
Cijela naša gradska uprava prilagodila se novom sistemu 
rada, „radu od kuće“. Svi naši službenici, na čelu s 
gradonačelnikom cijelo vrijeme radili su neprekidno i 
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Kroz kratki intervju upoznajte načelnika Stožera 
civilne zaštite Grada Kraljevice, Bojana Đanovića

Razgovor vodila Ana Prodan Mogorović

normalno odvijati. 

Ne smijem zaboraviti spomenuti obrtnike, privatne 
poduzetnike i ugostitelje koji s direktno pogođeni 
mjerama nadležnog Stožera, a moraju sačuvati opstojnost 
svog posla i radnih mjesta svojih zaposlenika te isplaćivati 
plaće u uvjetima kada nisu mogli poslovati ili kada im 
je otežano poslovanje. Posebna hvala ugostiteljima koji 
su se dali na raspolaganje te obavljali besplatnu dostavu 
namirnica i poklanjali svježi kruh, pri tom riskirajući 
svoje zdravlje i zdravlje svojih bližnjih.

U jednom trenu zatvorena su dječja igrališta, škola, 
crkve… Prekinuta je dječja igra i školsko okruženje… Ne 
smijemo zaboraviti naše đake, njihove roditelje i učitelje 
koji su kroz noć morali pokrenuti nastavu na daljinu. Uz 
trud učitelja i podršku roditelja, naši su školarci marljivo 
učili u uvjetima on line nastave. 
U sjećanjima naših školaraca, ostat će sjećanje na dio 
prekinutog djetinjstva i neku neobičnu školu, drugačiju 
od škole kakvu su do tada poznavali.  
Ne smijemo zaboraviti i napore našeg velečasnog koji je 
preko svog Youtube kanala svojim vjernicima prenašao 
Božju riječ i dijelio s njima lijepe misli i riječi utjehe i 
duhovne potpore.

I  na kraju, hvala vama, drage naše sugrađanke i 
sugrađani, hvala vam  što ste odgovorni i savjesni kad je 
to potrebno, kad ne znamo što nas sutra očekuje. Slušate 
i pridržavate se svih uputa i preporuka nadležnih Stožera. 
Ono što ne znate, pitate i savjetujete se, a ono što doznate 

i na što ste upućeni, prihvaćate... 
Pokazali ste solidarnost i zajedništvo. Pokazali ste 
spremnost u očuvanju svojeg zdravlja i zdravlja drugih. 
Pokazali ste svoju ljudskost, strpljivost i discipliniranost, 
pokazali ste i da nam vjerujete. Hvala vam!

Još jednom smo svi zajedno pokazali i dokazali svijetu 
ono o čemu strani mediji često pišu,  da su naša mala 
zemlja Hrvatska i njeni ljudi najsložniji i najjači kad je 
najteže i najpotrebnije. Koronavirus je u svima nama 
potaknuo slogu, zajedništvo i snagu koju hrvatski narod 
ima kad je to najpotrebnije. Ohrabruje nas što ta snaga u 
nevolji ne posustaje, već je sve jača, sve snažnija. 

Nadam se da ćemo se polako početi vraćati životu na 
koji smo navikli i koji je za nas normalan, a složit ćete 
se, kojeg često shvaćamo olako. Nadam se, da ćemo 
potaknuti ovom situacijom ponovno znati cijeniti 
vrijednosti koje smo putem negdje izgubili: znat ćemo 
cijeniti obitelj i vrijeme provedeno s obitelji, stisak ruke 
i zagrljaj, ljepotu cvijeta i planina, toplinu sunca i neba, 
ispijanje kave s prijateljem, tuđu pomoć i brigu... Na 
ovom novo normalnom putu, sjetite se onog što smo 
držali nevažnim, a što nam je toliko nedostajalo, sjetite se 
najbližih, sjetite se onoga tko je vama pomogao ili onoga 
kome vi možete pomoći,  sjetite se malih životnih radosti, 
sjetite se zbog čega i zbog koga živite i budite sretni jer 
imate tu priliku.

Paula Vučković

KROZ KRATKI INTERVJU UPOZNAJTE 
NAČELNIKA STOŽERA CIVILNE 
ZAŠTITE GRADA KRALJEVICE, 
BOJANA ĐANOVIĆA

Bojane, ukratko nam recite par crtica o sebi, tko je 
načelnik Stožera civilne zaštite Grada Kraljevice, 
načelnik tijela koje je bilo najpoznatije i najvažnije u 
vrijeme  najstrožih mjera donesenih tijekom epidemije 
koronavirusa u RH?

Rođen sam u Rijeci, 1961. godine. U Rijeci sam živio 
do svoje četvrte godine života, nakon toga živio sam na 
Hreljinu i Bakru gdje sam završio osnovnu i srednju 
pomorsku školu. 1987. godine došao sam živjeti u 
Grad Kraljevicu. Iako sam po struci pomorac, nikada 
nisam plovio, već se cijeli život bavim trgovinom i 
komercijalom. Sam sebe smatram Kraljevčanom jer sam 
u Gradu Kraljevici stvorio život, osnovao obitelj i već sam 
više od pola svog života ovdje.
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S obzirom da ste u Kraljevici već polovicu svog života, 
bili ste svo to vrijeme aktivni u društvenom životu 
Grada Kraljevice, izdvojite nam neke od aktivnosti 
kojima ste bili posvećeni i kojima ste posvećeni i danas, 
a vezani su za naš grad?

Prije dolaska u Kraljevicu, aktivno sam se bavio raznim 
sportovima, najaktivnije nogometom. Igrao sam za 
klubove u Bakru i Krasici te sam bio član pionirske 
reprezentacije riječke regije. Nakon dolaska u Kraljevicu 
nastavio sam se rekreativno baviti nogometom. Neko 
vrijeme obnašao sam dužnost predsjednika Školskog 
sportskog društva Oštro, OŠ Kraljevica te predsjednika i 
člana Uprave košarkaškog kluba Kraljevica. Također, vrlo 
aktivno sam se uključio u politički život grada Kraljevice. 
Dva mandata obnašao sam dužnost predsjednika 
gradske organizacije HDZ-a te sam dva mandata proveo 
kao gradski vijećnik HDZ-a gdje sam predano i aktivno 
zastupao interese tadašnje oporbe. Danas sam također 
prisutan u službi grada i građana, kao načelnik Stožera 
civilne zaštite Grada Kraljevice, a ujedno sam član 
Županijskog stožera civilne zaštite, točnije Tima za 
logistiku, čiji sam voditelj.

Vjerujem da niste ni mogli zamisliti kada ste prihvatili 
dužnost načelnika Stožera cviline zaštite Grada 
Kraljevice, koliko će uslijed pandemije koronavirusa 
vaša uloga postati važna. Kako ste se snašli u ulozi 
načelnika Stožera?

Hvala Vam i na tom pitanju, kako bi rekao naš ministar 
Vili Beroš (smijeh). Točno, nitko nije mogao predvidjeti 
da bi se pandemija ovakvih razmjera, uzrokovana 
koronavirusom mogla dogoditi. Kao član Županijskog 
stožera civilne zaštite prošao sam obuke i edukacije 
vezane uz potrese, koji su ocijenjeni kao najvjerojatniji 
scenarij katastofe. Prošli smo obuke vezane za ekološka 
zagađenja, vježbe akcija vezane za migrante, i ni na 
kraj pameti ikome nije bilo da bi nas mogla zadesiti 
ovakva epidemija, odnosno pandemija. S obzirom da 
se je prvi put dogodio scenarij takvog razmjera u RH, 
svih nas je, rekao bih, iznenadila novonastala situacija 
jer smo u trenutku bili suočeni s nečim nepoznatim. 
Smatram da zahvaljujući nadležnim Stožerima, 
članovima Stožera Grada Kraljevice, Gradu Kraljevici na 
čelu s gradonačelnikom, povjerenicima, volonterima i 
discipliniranim građanima odrađujemo dobar posao. Kao 
načelnik, koristim ovu priliku da se svima zahvalim na 
suradnji. Moram istaknuti, da u svemu tome nisam sam, 
već zamjenica gradonačelnika i zamjenica načelnika 
Stožera, Paula Vučković i ja u svemu nastupamo kao 
tim. Timski vodimo Stožer i provodimo zadaće u 
nadležnosti Stožera. Na samom početku moram priznati 
i nije bilo lako, nisam znao što me očekuje u narednom 
razdoblju. Našao sam se u do tad nepoznatoj i neizvjesnoj 
situaciji. Bio sam svjestan velike osobne odgovornosti,  
odgovornosti i ozbiljnosti funkcije i posla te sam tome 
tako i htio pristupiti. Prvih par dana pokušavao sam si 
vizualizirati i posložiti stvari u glavi, s obzirom da sam 
praktički preko noći mobilizaran u Grad kao načelnik 

Stožera. Na svu sreću, došao sam u zdravu sredinu, 
zahvaljujući kojoj sam vrlo brzo sagradio odnos suradnje 
sa gradonačelnikom, njegovom zamjenicom i ostalim 
službenicima te je i to uvelike pridonijelo brzoj prilagodbi 
i dobrom snalaženju u novonastaloj situaciji. 

 Sigurna sam da ste se susreli s mnogo nepredvidivih, 
složenih, a često i zanimljivih ili čudnovatih situacija. 
Možete li izdvojiti neke od anegdota koje će vam zasigurno 
ostati u sjećanju?

Najživlje razdoblje je bio sam početak, kada smo sve 
radili tako reći „pješke“ i kad su građani polako počeli 
shvaćati ozbiljnost situacije. Propusnice smo primali na 
sve moguće načine, telefon nije prestajao zvoniti, mailovi 
su stalno stizali, građani su dolazili na vrata s raznim 
upitima i zahtjevima. U moru zahtjeva za propusnicama, 
ne mogu zaboraviti neke od zahtjeva. Primjerice, u 
vrijeme ograničenja kretanja gotovo svi građani imali su 
kućne ljubimce, banku koje nema u Kraljevici i stariju 
osobu o kojoj moraju neprekidno skrbiti. Za vrijeme 
koronavirusa imali smo u Kraljevici i turista iz Slovačke 
koji nije putovao koferom, već kolicima iz „Plodina“ 
i Francuza koji je bježao iz karantene i za kojim smo 
dezinficirali površine.  
Ipak, iako sam među građanima slovio kao strog i „onaj 
koji se drži pravila“, često sam pronalazio modalitete i 
rješenja kako bih  ipak izašao u susret građanima. Bavili 
smo se zaista svakakvim situacijama, pa sam tako između 
ostalih poziva jednog dana primio i poziv kojim se tražilo 
zbrinjavanje psa u hotel jer se  vlasnici u tom trenutku 
nisu bili u mogućnosti brinuti o njemu. Bilo je gotovo 
nemoguće u to vrijeme pronaći nekoga tko će u nastaloj 
situaciji preuzeti psa te brinuti o njemu, no ipak smo 
uspjeli, u dogovoru s vlasnikom i uz pomoć veterinara,  
smjestiti ga u hotel za pse. Zanimljivih anegdota je 
zaista bilo mnogo i vjerujem da ću ih se još dugo sjećati i 
prepričavati ih.

I na kraju, što biste kao načelnik Stožera civilne zaštite 
poručili građanima Grada Kraljevice?

Nikako ne smijemo zaboraviti na sve preporuke i upute 
Hrvatskog zavoda za javno zdravstvo, i dalje moramo biti 
odgovorni i pridržavati se svih uputa koje vrijede i koje 
će i dalje vrijediti. Svi zajedno morat ćemo se prilagoditi 
i naučiti živjeti po nekim novim pravilima, tzv. novo 
normalnim životom koji je proizašao iz pandemije.

Nastavni zavod za javno zdravstvo 
PGŽ otvorio je kontakt telefon za 
sva pitanja vezana uz koronavirus: 
051/554-801
Novi broj uz 112 u PGŽ je i 113 
koji služi za sva pitanja vezana uz 
koronavirus!
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Krajem prošle godine na području Grada uz staru cestu 
Križišće – Plase odbačen je po život opasan otpad kalcij 
– karbid. Pristupilo se uklanjanju opasnog otpada sa 
specijaliziranom tvrtkom. Uklonjeno je 6.192 kg vrlo 
opasne tvari, popularno nazvane karabit, jer u doticaju 
s vodom razvija snažnu eksploziju. Nad počiniteljem se 
provodi kazneni postupak.  
U sklopu redovnih obveza je čišćenje i održavanje 
mjesnih groblja, s posebnim naglaskom na vrijeme i u 
doba Svih svetih. 
Uz redovno čišćenje slivnika oborinske odvodnje 
saniran je dio slivničke – podzemne odvodnje u Malom 
Dolu i popravljena je urušena slivnička rešetka u 
Strossmayerovoj ulici u Kraljevici. 
U ulici Kalina izrađena je betonska staza duljine 24 m 
i širine 0,9 m zbog olakšavanja pristupa stambenom 
objektu  osobi s posebnim potrebama. 
Od većih investicija izdvajamo nabavu i postavu nove 
autobusne čekaonice u Šmriki. Autobusna čekaonica je 
postavljena na ugibalištu na magistrali u pravcu Rijeke. 
Za postavljanje nadstrešnice izrađen je betonski temelj i 
podest. 

Iz djelokruga rada Vlastitog pogona Grada Kraljevice 
izdvajamo neke od važnijih radova i aktivnosti. Uz obvezu 
zimske službe odrađeni su i pojedini manji poslovi na 
sanaciji i popravcima urbane i ostale opreme. Zima je 
bila blaga i iz tog razloga smo mogli odraditi poslove na 
terenu. 
U autobusnoj čekaonici u Kraljevici na početku 
Strossmayerove ulice popravljena je klupa tako da su 
promijenjeni nosači i drvene letvice. U autobusnoj 
čekaonici u Križišću, Veli Dol kod kapelice Sv. Marko 
postavljena je nova klupa. 
Na dječjem igralištu u ulici Filipa Pavešića u Kraljevici 
postavljen je novi vrtuljak.

Održavanje linijskog zelenila i zelenih površina na 
području Grada odrađuje se prema programu te se 
trudimo zelene površine održavati urednim. Također, 
svaki zahtjev ili primjedbu naših sugrađana nastojim 
riješiti u što kraćem roku. Isto se odnosi i na čišćenje 
javnih površina. Posebno zahtjevno je bilo uklanjanje 
velikog broja grafita sa zidova na Carovu uz stepenice od 
obale prema dvorcu Frankopan.

IZ RADA GRADSKE UPRAVE

Izdvojeno iz rada Vlastitog pogona
Tekst: Dragana Karan Popović

OPASAN OTPAD – Kalcij karbid
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DANI GRADA

Druženje s građanima povodom Dana Grada

Koncert Hari Rončević

Predstava „Zemlja Božićnog duha“

Tradicionalno hodočašće pomoraca

Sveti Nikola daruje djecu
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Kraljevičani slave svog zaštitnika svetog Nikolu, u čiju 
se čast tradicionalno održava “Mikuljna”, koja ove godine 
donosi brojna vjerska, kulturna, zabavna i sportska 
događanja. Program ovogodišnje Mikuljne započeo je 
Svečanim otvorenjem izložbe “Koloristička fantazma- 
Hinko Gudac akademski slikar”. Na lik i djelo poznatog 
umjetnika osvrnuli su se organizatori- predstavnici 
Udruge umirovljenika Grada Kraljevice, a okupljene 
su pozdravili i članovi obitelji Gudac, kao i zamjenica 
kraljevičkog gradonačelnika Paula Vučković, pozvavši 
ih da sudjeluju u bogatom programu Mikuljne.  “Ova 
predivna izložba je dokaz da Kraljevica ima pojedince 
kojima se može ponositi i koji zaslužuju naše divljenje. 
Hvalevrijedno je istaknuti ih i upoznati javnost s njihovim 
radom”, naglasila je Vučković.

Mikuljna 2019. otvorena izložbom
“Koloristička fantazma”

Tekst: Nataša Ružić

Hinko Gudac
Hinko Gudac rođen je na Sušaku 1912. Već kao dijete 
isticao se sklonošću prema prirodi i slikanju iste. S 
dvanaest je godina obolio od šarlaha, zbog čega je 
izgubio sluh. Kao odličan učenik dobiva stipendiju 
tadašnje Općine Kraljevica, a 1932. upisuje Kraljevsku 
akademiju za umjetnost i umjetnički obrt u Zagrebu. Bio 
je jedan od najboljih učenika u klasi te postaje nastavnik 
likovnog odgoja, a kasnije i profesor u Zavodu za odgoj 
gluhonijeme djece u Zagrebu. Kao slikar i kipar odlazi 
u Pariz gdje se pod utjecajem Giorgia de Chirica bavi 
nadrealizmom. Iza njega su brojne samostalne i skupne 
izložbe. Uz Pariz radio je i u Beogradu te New Yorku, a 
preminuo je 1991. u Rijeci. 

MANIFESTACIJE

Tradicionalno “Podmorsko hodočašće” svetom Nikoli 
na Oštru okupilo je rekordan broj ronilaca iz svih krajeva 
hrvatske, ali i goste iz okolnih zemalja. Njih oko 120 u 
moru ispred rta Lipica potražilo je brončani kip svog 
zaštitnika.

Svetog Nikolu su za svog zaštitnika odabrali mnogi. Dobro 
je poznato da je djeci najdraži svetac primjerice zaštitnik 
pomoraca i Kraljevice, ali sveti Nikola čuva i zaljubljenike 
u ronjenje.

Rekordan broj ronilaca u Kraljevici tražio
kip sv. Nikole

Tekst. Klaudio Vrančić

Ne čudi stoga da se njih 
oko 120 danas okupilo 
na Oštru, baš kao ni 
da su u Kraljevicu 
zbog tradicionalnog 
Podmorskog hodočašća 
“potegnuli” iz svih krajeva 
Hrvatske, ali i susjednih 
zemalja - Slovenije i 
Italije.

Sedamdesetak centimetara visok brončani kipić svetog 
Nikole, koji je replika velikog kipa koji krasi srce grada, u 
kraljevičko je podmorje, kod rta Lipica, postavljen 2008. 
godine. Ronioci su svog zaštitnika pronašli na tridesetak 
metara od obale i na 17 metara dubine, a na svom su se 
hodočašću, ako je suditi po atraktivnim podvodnim video 
snimkama, izvrsno zabavili.
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Tradicionalno u sklopu proslave Dana Grada danas 
su u Gradskoj vijećnici svečano potpisani Ugovori o 
stipendiranju učenika i studenata s područja Grada 
Kraljevice. Kriterije za dodjelu stipendija zadovoljilo je 
26 učenika i 16 studenata pa je dodijeljena ukupno 41 
stipendija, za što je iz proračuna Grada Kraljevice za 
2020. izdvojeno ukupno 100 tisuća kuna.

Stipendistima je čestitao prvi čovjek Grada- Dalibor 
Čandrlić, poručivši im kako znanje nema granica te 
kako će im ulaganje u znanje u životu itekako koristiti. 
Okupljene su pozdravili i zamjenica Paula Vučković i 
predsjednica Gradskog vijeća Vesna Špalj.

Učeničke stipendije, koje iznose 400 kuna mjesečno, 
dodjeljuju se od rujna 2019. do lipnja 2020., dok će 
studenti stipendije od 500 kuna mjesečno primati od 
listopada 2019. do srpnja 2020. 

Mladim Kraljevičanima više od 100 tisuća kuna
Tekst:  Ana Prodan Mogorović

U ovoj će školskoj godini stipendije primati: Karla 
Depeder, Iva Mari Lucić, Elena Popović, Nikola Burić, 
Andro Depeder, Lovro Šupraha, Ana Farkaš, Petra 
Velepič, Bruna Milavić, Gabriel Drenik, Marta Pešut, 
Mario Cerović, Maja Pešut, Lucija Tomić, Nikolina Jurišić, 
Antonija Bilen Lukežić, Anja Baršić, Marta Cvitković, 
Nikoleta Kos, Stela Kirac, Melanie Milovac, Veronika 
Salma, Hanadi Huskić, Leon Dizdarević, Dijana Huskić.

Ove će akademske godine gradske stipendije primati: 
Katarina Juričić, Morena Devčić, Silvija Vulinović, Borna 
Znamenaček, Ela Maljković, Matea Pešut, Katarina 
Jureša, Dora Frka, Jelena Petek, Katarina Modrić, Lucija 
Žic, Lorena Bruketa, Aurora Crnković, Lina Mohorić, 
Nika Radović, Dorian Dizdarević.

Kraljevičkim učenicima i studentima dodijeljena je ukupno 41 stipendija, za što je iz gradskog 
proračuna za 2020. izdvojeno 100 tisuća kuna.

BESPLATNI ODVOZ GLOMAZNOG OTPADA DO 2 M3 NA OBRAČUNSKOM MJESTU,
JEDNOM GODIŠNJE I NA ZAHTJEV KORISNIKA

Sukladno Uredbi o gospodarenju komunalnim otpadom te Odluci o načinu pružanja javne usluge prikupljanja 
miješanog i biorazgradivog komunalnog otpada te usluga povezanih s javnom uslugom na području Grada 
Kraljevice, KD Čistoća d.o.o. Rijeka preuzima glomazni otpad na zahtjev korisnika do količine od 2 m³ na 
obračunskom mjestu, bez naknade i to jednom godišnje.
Za podnošenje zahtjeva potrebno je točno ispuniti Obrazac koji se nalazi na internetskim stranicama Grada te ga 
dostaviti osobno ili poštom na Grad Kraljevica, Frankopanska 1a, 51262 Kraljevica ili skeniran na
gradska.uprava@kraljevica.hr  nakon čega će isti biti proslijeđen KD Čistoća d.o.o. na daljnju obradu i izvršenje 
usluge. U nastavku teksta donosimo Upute u kojima je pobliže objašnjeno što je sve glomazni otpad, kako prijaviti 
potrebu za odvozom te koji su uvjeti pri odvozu glomaznog otpada. Molimo građane da prilikom popunjavanja 
Obrasca vode računa da ga ispune čitko i u cijelosti, te da glomazni otpad ne odlažu na javnim površinama ukoliko 
isti nije dogovoren.
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Svečanom sjednicom Gradskog vijeća Grada Kraljevice 
u Hotelu Kraljevica je svečano obilježen Dan Grada i 
blagdan njegova nebeskog zaštitnika- svetog Nikole. 
Nakon uvodnog nastupa Klape Vinčace sjednicu je 
pozdravnim govorom otvorila predsjednica Gradskog 
vijeća Vesna Špalj, osvrnuvši se na rad vijeća u protekloj 
godini i poručivši kako je kraljevički proračun za 2020., 
od 34 milijuna kuna, najveći do sada.

Kroz kratak su film domaćini brojne uzvanike upoznali 
s projektima, kako aktualnima, tako i s onima koji su 
već realizirani. Poseban naglasak stavljen je na kapitalni 
projekt uređenja lučice Carovo vrijedan 7,3 milijuna, 
kao i energetsku obnovu škole “tešku” 3,5 milijuna kuna.  
Spomenuti svakako treba i Dvorac Frankopan čije je 
uređenje u tijeku. Nakon Posjetiteljskog centra i sanitarija 
uređena je stolarija i fasada, a slijedi uređenje okoliša 
dvorca, u što će Grad uložiti 10 milijuna kuna. Sve je 
spremno i za izgradnju POS- ovih stanova u Šmriki te se 
uskoro očekuje raspisivanje natječaja za izvođača radova. 
Osim izgradnje stanova i poslovnih prostora uredit će se i 
novi dječji park.

Uređen je lukobran, sunčalište kupališta Oštro i 
“hreljanska plaža” na Bakarcu. Nastavljena su značajna 
ulaganja u sanaciju i uređenje pomorskog dobra za što 
je do sada izdvojeno više od 2,5 milijuna kuna. Najavljen 
je i projekt uređenja plaže Oštro- Lipica, a priprema se i 
dokumentacija za uređenje čitavog Oštra.

Svečana sjednica Gradskog vijeća
Grada Kraljevice
Na svečanoj sjednici Gradskog vijeća, u prisustvu brojnih uzvanika, nagradu Grada Kraljevice za 
životno djelo dobio je Drago Marušić.

Godišnje nagrade uručene su Udruzi za čuvanje i njegovanje starih običaja i Antoniju Franku, a 
počasnim građanima proglašeni su Ivanka Bralić i Nedjeljko Anđelić.

Kraljevica je dobila novu, modernu i energetski 
učinkovitu javnu rasvjetu, a izmjenama Prostornog 
plana Grad se pripremio za najveći budući projekt- 
“Aglomeracija Kraljevica“ vrijedan oko 150 milijuna kuna.

Priprema se i projekt obnove Ljetne pozornice, a 
osigurana su i sredstva za nabavu i uspostavljanje 
besplatnog interneta na desetak lokacija. 

“Uspjeli smo neke projekte odraditi, za koje ni ja osobno 
nisam vjerovao da ćemo ih tako brzo realizirati. 2020. 
nam donosi četiri velika projekta, a to su: širenje groblja, 
APN stanovi, okoliš dvorca i cesta Podbanj. Ima dana koji 
su teški, ali znamo kamo idemo. Idemo u luku koja se 
zove bolja Kraljevica. Prati nas i čuva sveti Nikola, neka 
čuva i vas”, poručio je kraljevički gradonačelnik Dalibor 
Čandrlić.
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Kraljevičanima je Dan Grada ispred susjednih Gradova 
i Općina čestitao Velimir Piškulić, gradonačelnik Novog 
Vinodolskog, a u ispred Primorsko- goranske županije 
okupljene je pozdravio zamjenik župana Petar Mamula. 
Okupljenima su čestitali i saborski zastupnik Tomislav 
Klarić te Ministar mora, prometa i infrastrukture Oleg 
Butković.

“Svi zajedno moramo se boriti da još snažnije razvijamo 
projekte u ovom prekrasnom gradu. Sve ovo što činite 
pokazatelj je da se može i da Kraljevica ima dobru 
perspektivu. Bez obzira na političke opcije mi ćemo 
otići, a rive, lukobrani, ceste će ostati. Zadaća je i nas koji 
odemo u Zagreb da se borimo za svoj kraj”, poručio je 
Butković.

U najsvečanijem trenutku večeri zaslužnima su 
dodijeljene nagrade Grada Kraljevice. Onu najprestižniju, 
za životno djelo, dobio je Drago Marušić, za dugogodišnji 
nesebičan humanitaran rad i organizaciju akcija 
dobrovoljnog darivanja krvi, promicanje plemenitosti 
davanja kod novih naraštaja te doprinos razvoju sporta, 
društvenog života i promociju Grada Kraljevice.

Godišnje nagrade uručene su Udruzi za čuvanje i 
njegovanje starih običaja i to za osobit značaj u očuvanju 
i širenju šmričke maškarane tradicije među pučanstvom, 
a posebice mladima te Antoniju Franku za postignute 

vrhunske sportske rezultate na europskom prvenstvu u 
paratriatlonu u rujnu 2019. godine u Valenciji, osvajanjem 
prve, povijesne brončane medalje za Hrvatsku.

Za izuzetan doprinos u očuvanju i njegovanju čakavskog 
narječja, izradu rječnika “Čakavske besede moje i sih 
mojih z Šmrike i Kraljevice” te istraživačkog projekta 
“Šmričke učiteljice” počasnom građankom proglašena 
je Ivanka Bralić, a za dugogodišnji i izuzetan doprinos 
razvoju turizma i unaprjeđenju turističke ponude na 
području Grada Kraljevice povelja počasnog građanina 
uručena je Nedjeljku Anđeliću.

Zahvalnice su uručene Društvu za sportsku rekreaciju 
“Djeca Marakane” i Nikodemi Stojak, a nagrade za 
najuspješnije učenike dobili su: Karla Depeder, Katarina 
Juričić, Elena Popović, Veronika Salma, Petra Velepič, 
Nikola Burić, Ana Farkaš, Borna Znamenaček, Ela 
Maljković, Katarina Jureša i Nika Radović.
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Veliki jubilej- 240. godina školstva svečano je obilježen 
u Osnovnoj školi Kraljevica. 4. prosinca 2019. godine. U 
jednoj od učionica okupili su se brojni uzvanici, sadašnji i 
bivši ravnatelji, učitelji i učenici. 

“Osnovna škola Kraljevica jedina je škola u gradu 
Kraljevici i nastavlja tradiciju školstva započetu davne 
1779. godine. Danas obilježavamo visoki jubilej na što 
smo izuzetno ponosni. Ponosni smo prije svega na naše 
učenike koji postižu zapažene rezultate, ali i na bivše 
učenike, danas odrasle i uspješne ljude”, poručio je Davor 
Juriša, ravnatelj Osnovne škole Kraljevica, zahvalivši 
resornom ministarstvu, PGŽ i Gradu Kraljevici.

“240. godina zvuči nestvarno. Koliko je to samo učenika, 
učitelja, rada, truda, učenja, znanja… koliko izgrađenih 
ljudi s različitim znanjima i zvanjima. Vrijednih, 
jednostavnih ljudi, koji su prošli kroz školstvo ovog 
grada”, rekao je kraljevički gradonačelnik Dalibor 
Čandrlić, naglasivši kako Grad daje sve od sebe te kako 

SVEČANO OBILJEŽENA 240. OBLJETNICA 
KRALJEVIČKE ŠKOLE
Emotivnom svečanom sjednicom, uz brojne uzvanike, sadašnje i bivše ravnatelje, učitelje i učenike, 
obilježena je 240. obljetnica kraljevičke osnovne škole.

iz godine u godinu sve više ulaže u nadstandarde škole, 
od besplatnih udžbenika, nagrada i stipendija, preko 
produženih boravaka, logopeda i prijevoza do projekta 
energetske obnove koji je realiziran uz pomoć Primorsko- 
goranske županije i EU fondova.

Okupljene je pozdravio i zamjenik primorsko- goranskog 
župana Petar Mamula, zahvalivši Gradu Kraljevici na 
dobroj suradnji te naglasivši kako je škola temelj koji je 
nužan za izgradnju svakog pojedinca, zajednice i društva 
u cjelini.

Na burnu povijest škole osvrnuo se profesor Dragan 
Malnar, istaknuvši između ostaloga kako je 1779. godine 
carica Marija 
Terezija uz 
bakarsku 
osnovala 
i školu u 
Kraljevici 
te kako je 
1785. godine 
kraljevička škola bila jedna od svega pet županijskih 
škola.

Svojih su se godina u kraljevičkim učionica prisjetile 
bivša ravnateljica Ana Popović te učiteljica Mirjana 
Slany, a svečanost su prigodnim programom uveličali 
kraljevički osnovnoškolci. Na samom su kraju 
okupljenima podijeljene nove slikovnice - “Moja 
Kraljevica”, koje su, uz pomoć učitelja, osmislili i kreirali 
sami učenici. 

MANIFESTACIJE
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Kraljevičani vjerni očuvanju tradicionalnih
karnevalskih običaja

Kraljevica - Dječja reduta

Maškarana ŠMRIKA

Maškarani kotlić ŠMRIKA

Međunarodna karnevalska povorka - BAKARAC

Maškarana KRALJEVICA

Maškarani BAKARAC

Maškarano KRIŽIŠĆE

Međunarodna karnevalska povorka KRALJEVICA
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Međunarodna karnevalska povorka ŠMRIKA

Počinje peto godišnje doba

Paljenje pusta KRALJEVICA

Predaja ključa
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LIDRANO 2020.
Tekst: Sunčica Vučković

Gradsko-općinska smotra literarnog, dramsko-scenskog 
i novinarskog stvaralaštva učenica i učenika osnovnih i 
srednjih škola LiDRaNo 2020. održana je u veljači 2020. 
godine.

Na smotri su sudjelovale i učenice naše škole: Mia 
Mandekić (3.a), Zara Remenarić (4.b ) i Ivona Rahelić (4.b 
), u pratnji svojih mentorica Kristine Podnar i Sunčice  
Vučković.

S obzirom na veliki broj prijavljenih kandidata i jaku 
konkurenciju, učenice su pokazale svoje umijeće 
u scenskom nastupu i osvojile simpatije strogog 
ocjenjivačkog suda koji im je čestitao na uspjehu, 
pohvalio ih za izvedbu i pozvao na ponovno sudjelovanje 
na smotri.

U sklopu projekta „ Ma ča je lip ov naš kraj“ koji već 
godinama provodimo, ove smo godine odlučili tiskati 
slikovnicu „Moja Kraljevica“.

Slikovnicu smo pisali  godinama i u nju su utkani radovi  
generacija učenika i učitelja. Neki su napisali stih, neki 
nacrtali ili obojali sliku, neki su doprinijeli  znanjem, a 
neki su nas na ovaj rad potaknuli svojim neznanjem.

Pisali smo o tome kada i kako je nastao naš grad, o 
Frankopanu, crkvi, knjižnici, bolnici, lanterni…

O brodogradilištu – starom i novom, o turizmu.…

I na kraju o onom najvažnijem i najvrijednijem što čini 
naš grad - o ljudima.

O ljudima koji gradu dušu daju.

Tu su likovi – kralj i Evica.

Evica,  radoznala djevojčica koja sve zamjećuje i puno bi 
toga htjela znati. 

I kralj koji s njom ima puno strpljenja i sve joj potanko 
objašnjava.

Pisali smo književni, pisali smo čakavski, a kada je 
trebalo odlučiti prevladala je većina.

Nažalost sve nas manje govori ČA, pa je slikovnica pisana 
većinom književnim jezikom da bude svima razumljiva 
ali ponešto je pisano i čakavski, aš je srce to otelo.

Slikovnica je namijenjena velikima i malima. Nama koji 
živimo ili smo tu živjeli, radimo ili smo u Kraljevici radili. 
Ukratko, svima nama kojima je Kraljevica u srcu.

Hvala Van sponzori ča ste nan soldi dali.

Učenice su se s natjecanja vratile s pozitivnim dojmovima 
i željom za ponovnim nastupom na smotri.

LiDRaNo 2020. održava se u organizaciji Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i sporta i Agencije za odgoj i 
obrazovanje. Ovogodišnji sudionici na gradsko-općinskoj 
razini u Rijeci bili su učenici osnovnih i srednjih škola.

 

Osnovna škola

Slikovnica „Moja Kraljevica“
Tekst: Bojana Kružić i Doris Palfi

Da va rukah moremo slikovnicu držat.

Ugostiteljski obrt Porto Re, Ostružnica d.o.o., 
Automehaničarski servis Mika,

Ljekarna Galler, Dalmont, Grad Kraljevica, INA.

Zainteresirani slikovnicu mogu nabaviti u Narodnoj 
knjižnici i čitaonici Kraljevica.
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U sklopu projekta Putovima Frankopana u našoj 
školi održana je promocija slikovnice Svojeglavi štapić. 
Slikovnica govori o tome kako su nastala dva dvorca 
našega grada. Ona pripada nizu slikovnica koje su vezane 
za pojedinačne lokalitete i povijesne osobe kulturno-
turističke rute Putovima Frankopana. Tekst slikovnice 
Svojeglavi štapić napisao je Velid Đekić, dok je autorica 
ilustracija Margareta Peršić. Ilustratorica je vrsna 
pripovjedačica koja je vodila našu pričaonicu i kreativnu 
radionicu. U kreativnoj radionici izrade čarobnih štapića 
sudjelovalo je po četvero učenika iz svakog razreda 
razredne nastave, ukupno njih 32.

Putovima Frankopana
Tekst: Dejan Tijan

Projekt Putovima Frankopana inspiriran je ostavštinom 
slavne hrvatske obitelji Frankopan koja je obitavala 
od početka 12. st. do druge polovice 17. stoljeća na 
području Primorsko-goranske županije i  ostavila brojna 
svjedočanstva svoga utjecaja i moći. OŠ Kraljevica prva 
je škola u kojoj je promoviran projekt, a promociji 
su prisustvovale pročelnica PGŽ-a za kulturu, sport 
i tehničku kulturu Sonja Šišić te savjetnica za rad na 
projektu Rajna Miloš. 

Hodnicima su se orile božićne i novogodišnje pjesme 
izvođene uz pratnju instrumenata. Mnogobrojni učenici 
i nastavnici rado su se pridružili i nastao je blagdanski 
ugođaj. 

Raspjevanom satu nazočila je i najstarija umirovljenica 
učiteljica matematike i fizike Jelena Gudac.

Na poziv ravnatelja, a u pratnji sina Davora, učiteljica 
se prisjetila svog dugogodišnjeg rada u OŠ Kraljevica. 
Razgledala je svoju učionicu, knjižnicu škole, a posebno 
se oduševila informatičkom učionicom. Učiteljici Jeleni 
ravnatelj je poklonio slikovnicu Moja Kraljevica koja je 
djelo učenika i nastavnika škole.

Posjet je završen sudjelovanjem na raspjevanom satu uz 
dogovor za ponovni susret.

Raspjevani sat
Tekst: Bojana Kružić

Članovi školskog zbora pod vodstvom nastavnice glazbene kulture Ilene Lučić Špelić te učenika 
drugih razreda s učiteljicama Mirom Biondić i Bojanom Kružić organizirali su raspjevani sat u školi.
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Učenici od prvog do četvrtog razreda zajedno s učiteljima 
išli su na kino projekciju u Cinestar Rijeka. Tog dana, 
18. prosinca 2019. godine pogledali su animirani film 
Snježno kraljevstvo 2 (Frozen 2). (Tekst i fotografija: 
Dejan Tijan).

Učenici petih razreda Osnovne škole Kraljevica posjetili 
su Astronomski centar Rijeka i Pomorski i povijesni 
muzej Hrvatskog primorja Rijeka, u petak 20. prosinca 
2019. godine, u sklopu terenske nastave iz geografije. 
(Tekst i fotografija: Kristijan Zec).

Terenska nastava

Učenici pjevačkog zbora OŠ Kraljevica dana 17. prosinca 2019. godine  otišli su u Rijeku pogledati 
kazališnu predstavu Regoč i posjetili dvije izložbe u Pomorskom i povijesnom muzeju u Rijeci. 

Tekst i fotografija: Ilena Špelić Lučić

Moja škola

Moja je škola mića,

va razredu smo ko tri tića.

Kad jedan piše,

drugome se ziše,

a treći uzdiše da ne more više.

Niko Frančišković
Razred: 1.k

Voditelj: Jelka Čače
PŠ Križišće Učenik Niko Frančišković,  PŠ Križišće na 

literarnom “Čakavčići pul Ronjgi 25” osvojio je 
drugu nagradu s pjesmom Moja škola.

Osnovna škola
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Mentorica: Licia Ljubisavljević

Na županijskoj razini sudjelovali su sljedeći učenici:

INFORMATIKA

Natjecanje se održalo 14. veljače u 15:00h u 
OŠ Andrije Mohorovičića - Matulji. U kategoriji 
Digitalne kompetencije (6.razred) natjecao se 
učenik Matija Veselić i osvojio 1. mjesto. 

Uspjesi na natjecanjima u 
školskoj godini 2019./2020.

Šahisti osvojili treće mjesto
Tekst: Doris Palfi

Ekipa ŠŠD Oštro Kraljevica, u sastavu Ema 
Hajdinić, Dominik Čarija, Mihajlo Zorić, 
Vilim Kvaternik i Matija Palfi, sudjelovala 
je na prvenstvu školskih sportskih društava 
Primorsko-goranske županije te su se plasirali 
u završnicu koja se odigrala u prosincu 2019. 
godine u Rijeci. Osvojili su treće mjesto od 
ukupno 20 ekipa koje su se natjecale.

Polufinale kviza
„Tko sam, što sam“
Tekst: Dragan Malnar

Učenice Marijeta Čandrlić i Anja Šupuković 
plasirale su se u polufinale kviza „Tko sam, što 
sam“ koji je dio „Grobničke jeseni“. Postigle su 
vrlo lijep rezultat i plasirale su se u polufinale.

NAJMLAĐI
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Naši Orepčići

VESELA BUĆICA – RADOST DJECI 
Radionica izrade ukrasa za Veselu bućicu održana je 
dječjem vrtiću u popodnevnim satima. Interes roditelja i 
djece je svake godine sve veći i veći, kao i kreativnost koja 
se pokazuje kroz istu. Ove godine izrađivali smo zvona od 
plastičnih boca koja smo ukrašavali ukrasnim trakama, 
špagom i crvenom bojom. Roditelji su i ove godine 
iskazali svoju sposobnost manipuliranja žicom, špagom 
i ukrasnim trakama. Tako pripremljeni ukrasi čekali su 
u kutiju trenutak kada će ukrasiti veliko božićno drvce 
u centru Kraljevice. Na sam dan bućice djeca skupina 
“Tigrovi”, “Dupini” i “Kockići” su nastupili s recitacijama 
i pjesmom u sklopu programa. Najveće oduševljenje kod 
djece izazvala je košara koja je dizala djecu do samoga 
vrha božićnog drvca kako bi mogli staviti svoj ukras, 
svoju bućicu. Sreći i veselju nije bilo kraja, iako se dugo 
čekalo u redu kako bi se došlo do košare. Lijep i sunčan 
dan dao je svoj doprinos bućicu. Sav prikupljeni novac 
od donacija za bućicu išao je dječjem vrtiću “Orepčići” na 
čemu smo jako zahvalni našim dragim mesopustarima 
Kraljevice.

Tekst: Tamara Đanović, Marina Hajdin i Martina Bošnjaković

PREDSTAVA “ZEMLJA BOŽIĆNOG 
DUHA”
Advent u vrtiću obilježili smo na malo drukčiji način, s 
naglaskom da igračke i skupi pokloni ne budu primarna 
želja djeteta, odnosno pokazali smo djeci kako je Božić 
puno više od omiljenog im Djedice koji nosi darove. 
Ponukani takvom mišlju, odgojitelji su odlučili u 
takozvanom mjesecu darivanja pokloniti djeci božićnu 
predstavu. Uz mnogo truda za izradu scenografije, 
kostimografije i teksta, jer ipak, imat ćemo ispred sebe 
najzahtjevniju publiku, uprizorili smo priču „Čarobnjak 
iz Oza“ na nama svojstven način. Kroz glavne likove 
Dorothy, Lava, Strašila i Limenog, poslali smo poruku 
kako smisao Božića ipak nisu skupe stvari.

Priča je to o oholoj djevojčici koja se zbog svoje zloće 
i grubosti prema prijateljima i odraslima pronađe u 
vrtlogu koji ju odnosi u Zemlju Prijateljstva. Tamo uz 
pomoć dobre Vile, Oblaka i Duge dobije upute na koji 
način se može vratiti kući, odnosno na koji način može 
imati zdravo odrastanje. Na svome putu ka cilju upoznaje 
Strašila, Limenog i Lava, ali i zlu Vješticu, uz koje stječe 
sve one potrebne vrline koje znače život, a to su ljubav, 
hrabrost i mudrost. Zla vještica koja se nalazi ovdje 
kao iskušenje, ipak ostaje poražena jer je ljubav uvijek 
pobjeđuje zlo. Napokon dolazi u željenu zemlju, Zemlju 
Božićnog Duha u kojoj susreće vesele Patuljke i vladara 
Zemlje, koji joj čestita na pobjedi nad svojom zloćom i 
stjecanju novih, ljepših, društveno prihvatljivih vrlina, 
kao i prijatelja.

Prepuna dvorana Praktikuma, ozarena dječja lica, cika i 
navijanje za pobjedu nad zlom, ostavlja dojam da smo u 
tih 20ak minuta trajanja predstave ipak uspjeli potaknuti 
socio-emocionalnu komponentu u njihovom razvoju. Ova 
priča otvara pitanje svima nama odraslima, jesmo li kao 
takvi odgovorni usađivati im od najranijih dana upravo 
takve vrijednosti, naspram potrošačkog konzumerizma, 
s konačnim ciljem da jednoga dana postanu ostvareni 
i sretni ljudi koji će njegovati i podržavati radost 
okupljanja, bliskosti, dijeljenje nematerijalnog i u 
konačnici skromnost i zajedništvo. Jer to je smisao 
Božića, zar ne?
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PROJEKT “MOJ PRIJATELJ IZ 
FORTICE”
Kao i svake godine, Dječji vrtić „Orepčići“ dio je projekta 
„Moj prijatelj iz Fortice“. To je program za unaprjeđenje 
prosocijalnog ponašanja i komunikacijskih vještina 
učenika i djece s teškoćama u razvoju.  Program je na 
inicijativu Centra Fortica pokrenut 2013. godine te se 
od tada uspješno provodi u suradnji s partnerima – 
Osnovnom školom Kraljevica, Dječjim vrtićem Orepčići 
iz Kraljevice i Centrom za odgoj i obrazovanje iz Rijeke. 
Program je verificiran od strane Ministarstva odgoja i 
obrazovanja, kao primjer dobre prakse u integraciji djece 
s teškoćama.

Hvalevrijedan projekt s mnoštvom zanimljivih aktivnosti 
i sadržaja primjer je i obrnute inkluzije što se odnosi 
na uključivanje djece tipičnog razvoja u posebni sustav 
odgoja i obrazovanja. Zagovaratelji obrnute inkluzije 
tvrde kako ona omogućuje djeci tipičnog razvoja učenje 

u kvalitetnijem okruženju iz više razloga: povoljniji 
je omjer odraslih i djece, postoji više mogućnosti za 
provođenje individualizacije načina rada i diferencijacije 
sadržaja rada, te zbog učiteljeve uske specijaliziranosti 
za učenje i poučavanje. S druge strane, obrnuta 
inkluzija djeci s teškoćama u razvoju omogućuje širenje 
socijalne mreže i stjecanje kompetencija potrebnih za 
svakodnevno socijalno funkcioniranje kao i građenje 
prijateljstava među djecom te stjecanje socijalnih 
kompetencija sve djece (Romstein, 2015).

Da bi obrnuta inkluzija opravdala svoju vrijednost, 
potreban je kontinuitet inkluzivnih iskustava djece, stoga 
će djeca iz Dječjeg vrtića „Orepčići“ ove godine, kao i 
svake naredne, posjećivati svoje prijatelje iz Fortice s 
kojima će stvarati nova iskustva i uspomene. U prilogu 
se nalaze fotografije dosadašnjih posjeta našim novim 
prijateljima.

SURADNJA S OSNOVNOM 
ŠKOLOM KRALJEVICA
Nakon  godine pauze, djeca dječjeg vrtića Orepčići 
ponovno su krenula na sat tjelesne kulture u dvoranu 
osnovne škole. Pod vodstvom svojih odgajateljica, 
skupine “Kockići”, “Tigrovi” i “Dupini” provode 45 

minuta u tjelesnom vježbanju. Djeca su zbog odlaska 
u dvoranu jako sretna i uzbuđena jer se tada osjećaju 
kao pravi sportaši. Sat započinjemo s elementarnim 
igrama za zagrijavanje nakon čega slijede opće 
pripremne vježbe, poligon s preprekama za razvoj 
koordinacije, brzine, fleksibilnosti i jakosti, te za 
kraj istezanje i mirna elementarna igra. Tjelesna 
aktivnost u dječjoj dobi je vrlo bitna te je potrebno 
kod djece stvarati zdrave navike i redovito vježbanje. 
Kretanje treba biti dio svakodnevnog života djeteta. 
Pravilnim i redovitim kretanjem i vježbanjem djeci se 
omogućava niz dobrobiti: normalan socio-emocionalni 
razvoj, motorički razvoj te se zadovoljava potreba za 
kretanjem i igrom. Kako u dvoranu odlazimo svaki treći 
petak, potrebu za motoričkim aktivnostima u vrtiću 
provodimo svakodnevno kroz jutarnje tjelesno vježbanje, 
mikropredahe te boravak na zraku u svim vremenskim 
uvjetima (sunce, vjetar, kiša, poneka pahulja snijega i čist 
zrak).

MAŠKARE 
Dječji vrtić se na karnevalima odlučio prikazati s maskom 
“mornari i sirene” zbog interesa i želja djece. Imali 
smo svakakve prijedloge, od “pj mask”, vila i vilenjaka, 
ponovno Mickey i Minnie, ali su ipak prevladali mornari 
i sirene. Kao prošlih godina, tako i ove do zadnjega časa 
smo strpljivo čekali naše maske te ih ponosno prošetali 
po crikveničkoj dvorani zbog najave lošeg vremena. Kako 
nas vrijeme u Crikvenici nije pustilo da se pokažemo 
u pravom svijetlu, Rijeka je odlučila da ćemo tamo 
biti najblještaviji i najljepši. Koreografiju na pjesmu 
“mi smo mornari” uvježbavali smo par puta na tjedan 
više od mjesec dana što se i vidjelo na mnogobrojnim 

NAJMLAĐI
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pozornicama Riječkog karnevala. Glavni cilj za proći 
čitavu rutu karnevalske povorke su ipak krafne i sok 
koji su uvijek šećer na kraju povorke i u kojima djeca 
najviše uživaju. Iako idemo na samo dva karnevala 
u vrijeme mesopusta u našem vrtiću se svaki petak 
održavala vesela maškarana zabava uz veselu maškaranu 

muziku, karaoke i razno razne koreografije koje su djeca 
sama osmišljavala. Kroz vrtić je prošetalo mnoštvo 
superjunaka, Disneyevih likova, vještica, bubamara, 
pčelica i još mnogo mnogo maski. Kako se ne bi 
zabavljala samo djeca za vrijeme maškara, odgajateljice 
su i ove godine odlučile organizirati maškaranu zabavu u 
dvorani praktikUm za roditelje i djecu. Uz pjesmu i ples 
tu su se našle i zabavne igre za velike i male te su mnogi 
roditelji pokazali natjecateljski duh i želju za pobjedom. 

Najslađa igra je ipak bila za djecu gdje su morali složiti 
puzzle te nakon toga bez ruku pojesti kremšnitu, borba 
između dječaka i djevojčice je bila jako tijesna, ali vrlo 
simpatična i zabavna kako za djecu tako i za njihove 
roditelje. Zabavu su posjetili i mesopustari koju su 
odsvirali par pjesama i digli cijelu dvoranu na noge. Za 
kraj smo svih počastili krafnama i sokom te se nadamo 
budućoj maškaranoj zabavi. Zadnji maškarani petak 
smo proveli u povorci od vrtića do škole gdje smo imali 

Naši Orepčići
malu maškaranu zabavu u dvorani zajedno sa školskom 
djecom. Sreća i oduševljenje na dječjim licima zbog 
zabave u školi je neizmjerna jer su vidjeli svoje stare 
vrtićke prijatelje. Kako nam tradicija nalaže petak su 
nas posjetili mesopustari Kraljevice koji su sa svojom 
glazbom unijeli sreću i veselje među djecu, pogotovo one 

najmlađe koji su bili oduševljeni bubnjevima kada su oni 
svirali. Djeca starijih vrtićkih skupina otišli su maškarani 
u posjet gradonačelniku te ga darivali s crtežom dva 
velika mesopustara koji su sami osmislili, nacrtali i 
izrezali. I tako su završile još jedne maškare u vrtiću, kroz 
pjesmu, ples, darivanje i čašćenje. 
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Prema zapisima bakaračkog kroničara Antuna Ružića 
Barbića i kazivanju bakarčanke Ivanke Bujan, koja se, 
iako u poznim godinama, dobro sjeća često spominjanog 
vrsnog učitelja bakaračke škole, Danijela Bilovića, 
saznajemo da je on odmah po dolasku u školu 1. rujna 
1909., prionuo društvenom radu. U okviru čitaonice 1911. 
osnovao je tamburaški zbor, s kojim je nadopunjavao 
kulturni život mjesta.

Danijel Bilović je rođen 1889. u ličkom selu Kompolju, 
nedaleko Otočca, u kojem je polazio niže razrede 
gimnazije, nakon što je u rodnom mjestu 1896. završio 
tadašnju pučku školu. Školovanje je, zatim, nastavio na 
Učiteljskoj školi u Petrinji, gdje je maturirao u lipnju 
1909. Iz Bakarca je otišao 1925.

Vrijednom pregaocu i zaslužnom kulturnom radniku 
Danijelu Biloviću Bakarčani su se odužili  tako što su 
njegovo ime ubilježili u povelju posvetne svečanosti 
početkom gradnje Narodnog doma, položenu u njegove 
temelje 1921. godine. 

Crtica iz prošlosti Bakarca
Tekst: Tihana Welle

Danas Narodnog doma, simbola procvata i stagnacije 
Bakarca više nema, sravnat je do temelja u kojem je 
ostala povelja posvećena nekadašnjem učitelju Danijelu 
Biloviću.

S malom odgodom zbog nemilih događaja, Udruga 
u kulturi „Stol“ Kraljevica promovirat će novu knjigu 
ŠMRIČKE UČITELJICE I UČITELJI i to 11. srpnja 2020. 
godine s početkom u 20,30 sati u školskom dvorištu PŠ 
Šmrika. 

Knjiga se sastoji od 60-ak biografija djelatnika koji su 
radili ili rade u odgoju i obrazovanju, a kojima su korjeni 
šmrički. Za ovako malo mjesto zadivljujuće je da je takvih 
osoba unatrag stoljeće i pol bilo više od 80. 

Ideja o obradi ove teme pripada Ivanki Bralić, članici 
„Stola”, koja je javnosti već poznata po čakavskom 
rječniku Besede moje i sih mojih z Šmrike i Kraljevice, 
objavljenom u izdanju Udruge u kulturi „Stol“ 2014. 
godine. Ovog puta prikupila je drugačiji tip građe, ali opet 
posvećen njezinoj rodnoj Šmriki. Za cjelokupan doprinos 
očuvanja domaće baštine Grad Kraljevica dodjelio joj je 
2019. godine Povelju počasne građanke Grada Kraljevice. 
U  kontaktima sa autoricama i autorima biografija 
svesrdno joj je pomogla Sunčica Vučković, također 
Šmričkinja i učiteljica. U tim kotraktima ove vrijedne 
žene nisu ni slutile što će sve doznati i koje će sve emocije 
pokrenuti. 

Sakupljene biografije s mnoštvom fotografija na 180 
stranica knjige, iako su zapisi osobnih iskustava učitelja, 
učiteljica i odgojiteljica, svojevrsna su društvena kronika 
20. stoljeća, godina prije i poslije njega. Kroz njih se može 
pratiti promjene ne samo u školstvu i odgojiteljstvu već i 
šire u svim segmentima društva. Budući ovakvih izdanja 
na našem području skoro da nema i po tome će ova 
knjiga biti posebna i važna.

U Šmriki nas očekuje jedan sasvim osebujan „školski sat”, 
predstavljanje nova knjige uz učestvovanje učiteljica i 

Promocija knjige Šmričke učiteljice i učitelji
Tekst: Radmila Toić

učitelja, njihove djece i đaka, susret raznih generacija na 
kojeg su svi pozvani. Konačno svatko u sebi nosi plamen 
prvih spoznaja i osjećanja te poštovanje prema osobama 
koje su ga uspjele rasplamsati. 

NEK SE NAŠE STARO NE ZATARE
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Ov put ćemo zad našega kantunića pošpijat i poslušat ča 
j se bilo va Šmriki od Sv. Antona do pusnoga utorka.
 Ko po užanci, maškaroni su prvo obahajali po 
Šmriki, od Grmani i Dvori do Bobuši i Plovančići pa od 
Kovačići i Gornjega sela do Putretina i malo dalje. Za 
divno čudo, na „Mačkaranen kotliću“ koga su organizirale 
„Šmričke mačkare“, tu večer ni bilo mrzlo a ni bura 
ni puhala magar je onisti Vakula po prognozi videl na 
svojih vrimenskih kartah da će puhat. To j bilo zato aš 
su mačkare z ovoga kraja otpuhale kvarnersku buru va 
Dalmaciju pa su tamo morali pokupljat po Magistrali onu 
robu ka njin se j sušila na špagi.
 Naša polumjesna vlast (aš ih je bilo samo pol 
od Mjesnoga odbora) se j izjasnila kako će ovo leto bit 
„Šmrički bedaki“, aš su lani bili „Srića i Nesrića“, pa 
su pomisleli da će ovo leto bolje proć kod žirija ako se 
omačkaraju va skupinu ka podsjeća na brižnih ljudi ki 
delaju za niš i vavik zvuku deblji kraj. Zapravo, čuli smo 
da će se osnovat, kako j sad va našoj državi popularno, 
„građanska inicijativa Šmrički bedaki“ pa su bili šegavi i 
za jako veli soldi (ha,ha) promovirali naziv buduće tajne 
grupe Šmričani ka će okupljat samo masoni i masonke i 
neće morat popunjavat imovinske kartice.
 Čuli smo i da su Šmričke mačkare po prvi put 
dobile na raspolaganje skroz praznu dvoranu našega 
društvenoga doma, ča su proslavili misec dan prvo, za 
Novo leto, velebnin vatrometun va samoj dvorani a gosti 
iznenađenja su njin bili i pravi a ne mačkarani policjoti.
 Špijali smo tako, zad našega kantunića i videli 
da j kotlić kuhalo 14 ekip zi sakuda. Tri ekipe z Hreljina 
i Novoga, dvi z Šmrike, pa z Jadranova, Selac, Svetoga 
Jakova i... ki bi još brojil do četrnajst. Bili su sakako 
mačkarani a njaviše su nan se pijažali neadnertalci z 
Hreljina, ki su dopeljali prikolicu i na njoj šank. Kraj njih 
je svirala i pleh-muzika i armonika a na šanku su imeli 
švedski stol pa si mogal pojist i popit kuliko si otel. Okol 
doma j bil prometni kolaps aš su auti bili parkirani od 
Turinove ravnice do Putretina a gulaš je dišel još i dalje 
od toga. Najbolji kotlić su skuhali „Kučanovi apostoli“ 
z Hreljina,  drugo mesto j osvojil naš „Kraš express“ z 
Šmrike a treće „Šušur“ z Novoga Vinodolskega. 
 Kad se j finilo z kuhanjen kotlići, počele su 
prihajat mačkaroni z okolnih mest a i dalje. Ne moremo 
se spametit kad je na smotri bilo  tuliko mačkaranih 
grup ke su došle pozdravit Šmričke mačkare osim 

Šmrički kantunić
Tekst: Vilijana Kinkela

morda na Ričken karnevalu. 
Pobrojili smo jih  šešnajst a 
došli su z Hreljina, Novoga 
Vinodolskoga, Crikvenice, 
Grižan, Triblja, Bribira, 
Drivenika, Gornjega kraja, 
Matković, Kostrene, Studene, 
Selca, Križišća, Kraljevice i 
bogtepita z kud još, nismo 
mogli tuliko zapametit.
 Videli smo da j 
precjednica polumjesnog 
odbora predala ključi Šmrike 
mačkarami i fešta j mogla 
počet. Napunil se j 
dom i pucal ko šipak a mi 
smo z balkona špijali ako j 
kadikud pala ka igla, ma ju 

nismo videli. Šmriko poludi! Zazval je tamburaški bend 
„Baruffe“ na tanac, pa su raspalili do daske i nisu se gasili 
do jutra osim kad su se zvlačili broji nagradne tombule.
 Ki zna kad je va Šmriki bila dičja reduta, a ovo 
leto je i ona bila.
Tri šetemane pokle i opeta na petak, pripravile su 
mačkare još jedan šušur. Došli su jih pozdravit i one 
grupe ke nisu arivale zadnji put, Čočmani, Pehinari i 
Selčani a atmosfera j bila skoro kot ona prva, magari se z 
tun malo ka more mirit aš da j to bila najbolja mačkarana 
fešta va Šmriki i dalje, tako pišu lokalni portali. Nigdi 
pred jutro su nan špije povidale da će Šmričani ovoga leta 
na Ričken karnevalu bit „Horoskop“ i da će jih bit više 
nego ikad, njih 200, pa smo i zadnje nedilje šli špijat kako 
j to zgljedalo.
Milka Babović bi to lipo opisala: „u pariško plavim 
odorama optočenih šljokicama, zlatnim suknjicama ili 
hlačama, prekrasnim zlatnim šeširićima sa simbolima 
svih dvanaest horoskopskih znakova i licima oslikanim 
plavim i zlatnim šljokicama, efektno i maštovito...“.
Njih takovih dvisto, od 7 do 77 let, a ov broj su 
„podebljali“  prelipa zamjenica gradonačelnika Paula ka 
od mićih nog pohaja po mačkarah i  naš gradonačelnik 
Dale. (Babe trače su nan pošapljale da mu se j horoskop 
više dopal, aš su Kraljevčani bili pijoniri). Pokrcali su se si 
na ono alegorijsko vozilo velo kot igralište „Primorca“ i va 
dva Autotrolejova busa i partili na Korzo. Šmričanimi na  
ponos i diku! Puno kuć va mestu j ostalo prazno aš su po 
tri generacije partile z timi busi.
Žal nan je ča nećemo moć z kantunića pošpijat kako j 
bilo na Pusni utorak aš ovi tekst triba za „Frankopan“ 
poslat prvo toga, pa nećemo čut ča j se skrivila nesrićna 
mesopustova šinjora A-Dama ka j kriva za se grdo ča se va 
Šmriki dogodilo od prošloga leta i videt kako brižna gre 
va dim. Da bi i k letu.
 Zaslužil je Dino Jagić, imenun i prezimenun, ko i 
njegove vridne mačkaronke ke su šile kostimi, prodavale 
tombulu, čistile i konobarile i mačkaroni ki su bacilali o 
semu drugomu se pohvale i „lajkovi“, ne samo za čuvanje 
narodnih običaji nego i za vraćanje duha mačkar va 
ovo mesto, ko sako leto  postaje još veći del nas, ko nas 
uveseljuje i dela da pozabimo na sakidanje brige, ko 
okuplja mladih pod isti krov va Domu i ni straha da će 
se zatrt užanca se „dok muzika i bubanj složno udara“ a 
Šmrika bude centar svita.
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Ministarstvo regionalnog razvoja i fondova Europske 
unije krajem 2019. godine kroz Program ulaganja 
u zajednicu, je objavilo natječaj za sufinanciranje  
aktivnosti povezanih sa sanacijom sakralnih objekata.  
Župa Sv. Nikole u Kraljevici je na isti prijavila sanaciju 
krova Crkve Sv. Nikole u Kraljevici. Dobiven je iznos 
od 150.000 kn koji je utrošen na nabavu cjelokupnog 
materijala potrebnog za obnovu krova. Ukupna 
vrijednost nabavljenog materijala je 168.000 kn. Uz 
pomoć donacije Grada Kraljevice zatvorena je cjelokupna 
financijska obveza. Napravljen je velik korak u procesu 
sanacije krova jer je nabavljen potreban materijal. Sada 
nam je obveza da osiguramo sredstva za radove kako 
bi završili cjelokupni projekt sanacije krovišta crkve Sv. 
Nikole u Kraljevici.

U konačnici, cilj ovog projekta jest očuvati vjerski, ali i 
kulturno-povijesni objekt upisan u Registar kulturnih 
dobara Republike Hrvatske. Vrijednost cjelokupnog 
kompleksa koji čini crkva Sv. Nikole zajedno sa starim 
dvorcem Zrinskih je nemjerljiva i od velike povijesne i 
kulturne važnosti. 

Projekt sanacije krova Crkve Sv. Nikole
Biskupa u Kraljevici

Tekst: Dragana Karan Popović

Nadamo se da ćemo u budućem razdoblju osigurati 
potrebna sredstva i  ovaj neprocjenjivo vrijedan kulturni 
spomenik iz 18. stoljeća, mjesto okupljanja naših 
sugrađana te njihovog povezivanja s Bogom, u potpunosti 
urediti i tako učiniti ugodnijim mjestom za pronalazak 
spokoja i mira, a ujedno ju sačuvati za buduće naraštaje.

Od osam frankopanskih slikovnica, u sklopu 
projekta “Putovima Frankopana” prva je na red 
došla slikovnica o Kraljevici

Sa osam slikovnica napravljenih za interpretacijske 
centre (Čabar, Brod na Kupi, Grobnik, Trsat, Bakar, 
Kraljevica, Bribir i Krk), a koje sadrže posve nove 
tekstove bazirane na povijesnim činjenicama i tradiciji 
svakoga kraja, kreirane su tematske pričaonice i održani 
kvizovi u školama diljem Primorsko-goranske županije. 
Djeca su to odlično prihvatila. Ono što je najznačajnije u 

O Kraljevici i Frankopanima priča zvučna
slikovnica

Tekst: Jelena Mateševac

PROJEKTI

cijelom projektu jest to da je lokalna zajednica pokazala 
velik interes, da su se mještani područja na kojima su 
smješteni kašteli uključili u projekt, a to je ključno za 
kvalitetno očuvanje baštine. Kako kulturno - povijesne, 
tako i prirodne.

Aktivnosti su se, u okolnostima korone, morale 
privremeno obustaviti, ali se nisu zaustavile. U 
kooprodukciji s drugim kreativcima razvijena je ideja 
Zvučnih slikovnica. Tekstove za svih osam frankopanskih 
slikovnica napisao je Velid Đekić, a temelje se na 
povijesnom istraživanju. 

Ilustracije su djelo Margarete Peršić, a autor glazbe je 
Elvis Stanić. Veliki mali kreativac, 12-godišni Luka Zulian 
spojio je zvuk sa slikom, a voditejica projekta Putovima 
Frankopana Rajna Miloš dala je glas tekstu Velida Đekića. 
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Radovi na Dvorcu Frankopan su u punom jeku….. 
Radovi na okolišu dvorca, radovi na obnovi kapitela, 
radovi na uređenju posjetiteljskog centra i centra za 
interpretaciju, a uskoro počinje i uređenje atrija.

Komponenta Grada Kraljevice na uređenju Dvorca 
Frankopan u sklopu projekta “Putovima Frankopana” 
znatno je proširena. Osim dosadašnje komponente 
okoliša dvorca u vrijednosti od 10 milijuna kuna, 
zahvaljujući mukotrpnom radu Grad Kraljevica osigurao 
je sredstva od 3,5 milijuna kuna za komponentu uređenja 
atrija dvorca Frankopan. U inicijalnom i do jučer 
postojećem projektu ove komponente nije bilo. 

“Zahvaljujem Ministarstvu regionalnog razvoja i fondova 
europske unije, ministru Marku Paviću na bezrezervnoj 
podršci, zatim zahvaljujem SAFU (Središnja agencija za 
financiranje i ugovaranje programa i projekata Europske 
unije) na operativnoj i stručnoj potpori, praćenju, 
nadziranju projekta i suradnji. Zahvaljujem Primorsko-
goranskoj županiji kao operativnom prijavitelju projekta 
na kooperativnosti i sinergiji” naglasio je gradonačelnik 
Dalibor Čandrlić.  

Radovi na Dvorcu Frankopan u punom jeku
Tekst: Antonio Linić

Sredstvima Ministarstva 
kulture od 400.000 kuna 
krenuli smo u restauraciju 
i obnovu svodova trijema 
prvog kata atrija, pri čemu 
su se pojavile pukotine i 
signali moguće devastacije. 
Sanacija je bila neophodna 
i to u iznosu od 74.888 
kuna. Prokišnjavanje 
južne kule i propuštanje 
vode kao prijetnja novoj 
fasadi zahtijevalo je 
sanaciju u iznosu od 24.100 
kuna. Potpisan je ugovor 
projektantskog nadzora na 
uređenju okoliša dvorca 
u iznosu od 61.875 kuna 
i stručnog građevinskog 
nadzora u iznosu od 93.625 
kuna.

Uređenje okoliša dvorca 
Frankopan započeto je 
još u veljači ove godine 
nakon što je 24. siječnja 
svečano potpisan ugovor 
o javnoj nabavi radova 
na uređenju okoliša 
dvorca Nova Kraljevica – 
Frankopan. Konačno se 
krenulo s radovima nakon 
dugotrajnog postupka 
javne nabave u kojem je 
izjavljeno više žalbi, a 
posljednju je rješenjem 
odbila Državna komisija za kontrolu postupaka javne 
nabave krajem prošle godine čime su se stekli uvjeti za 
sklapanje ugovora, a time i početak radova. Ipak, radovi 
su zaustavljeni sredinom ožujka nakon što je Visoki 
upravni sud poništio rješenje Državne komisije i odluku 
Grada Kraljevice o odabiru. Time je Grad vraćen ponovno 
na postupak nabave u fazu donošenja nove odluke. Tako 
je naš dvorac morao počekati još koji mjesec na svoje 
novo „ruho“.

Da se prisjetimo, radovi na uređenju okoliša dvorca 
Nova Kraljevica – Frankopan dio su projekta Kulturno-
turistička ruta „Putovima Frankopana“, koji je prijavljen 
na mjeru KK.06.1.1. te sufinanciran od strane Europske 
unije iz Europskog fonda za regionalni razvoj. Nositelj 
spomenutog projekta je Primorsko-goranska županija, 
a Grad Kraljevica jedan je od partnera, zadužen za 
provedbu najveće komponente – okoliša dvorca Nova 
Kraljevica-Frankopan. Ukupna vrijednost projekta je 64,1 
milijuna kuna od čega je bespovratnih sredstava 47,3 
milijuna kuna.
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Tko je naša sugrađanka, Paula Žurga?

Po formalnom obrazovanju biotehnolog, po zaposlenju 
zdravstveni radnik, kemičar-analitičar u laboratoriju 
Zdravstveno-ekološkog odjela Nastavnog zavoda za javno 
zdravstvo PGŽ (NZZJZ PGŽ), odnedavno doktorica znanosti 
iz područja biotehničkih znanosti, supruga i majka dvoje 
djece.

Paula, što Vas je potaknulo da se obrazujete i bavite 
znanošću. Kako je tekao Vaš znanstveni put?

Prirodnim znanostima privukao me stariji brat koji je 
kao srednjoškolac izvodio pokuse u maminoj kuhinji, a 
meni je tu i tamo bilo dozvoljeno promatrati. Srećom za 
nas oboje, ti su pokusi završili bez veće štete. Iako je brat 
brzo izgubio interes za kemiju, kod mene se ukorijenio pa 
sam već u sedmom razredu profesorici kemije priopćila 
da želim studirati kemiju. Do kraja srednje škole ostala 
sam pri tome, no više me zanimala biokemija pa sam, 
prelistavajući tada brošuru za maturante, naišla na fakultet 
za koji prije nisam čula, a koji je ispunjavao moje želje. Bio 
je to Prehrambeno-biotehnološki fakultet Sveučilišta u 
Zagrebu, čiji sam smjer, biokemijsko inženjerstvo, upisala 
i završila u roku. Potom sam jednu godinu radila kao 
znanstveni novak u Laboratoriju za biokemiju matičnog 
fakulteta, no nostalgija je bila jača pa sam se vratila 
kući i zaposlila u NZZJZ PGŽ, gdje i danas radim. U ovoj 
instituciji kromatografijom i masenom spektrometrijom 
analiziram uglavnom hranu, predmete opće uporabe te 
uzorke iz okoliša, poput vode, zraka i otpada. Povremeno 
analiziram i humane uzorke, na zahtjev KBC-a Rijeka ili 
Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci. U takvoj jednoj 
fazi interesa, istraživala sam utjecaj životnih navika na 
razvoj osteoporoze prativši razgradne produkte koštanog 
tkiva u serumu žena te sam s tom temom i magistrirala 
na Farmaceutsko-biokemijskom fakultetu Sveučilišta u 
Zagrebu. No potom sam se vratila hrani kao prvotnom 
području interesa.

Možete li nam malo pojasniti, što zapravo radite u 
laboratoriju i koja je vaša osnovna djelatnost?

U NZZJZ PGŽ utvrđujemo zdravstvenu ispravnost hrane, 
prateći koncentracije eventualno prisutnih ostataka 
namjerno apliciranih tvari, poput antibiotika i pesticida, 
kao i prisutnih prirodnih alergena i toksina, poput 
histamina i mikotoksina, te teških metala. Posao je 
zahtjevan te traži neprestano obnavljanje i produbljivanje 
znanja zbog postrožavanja kriterija te uvođenja novih 
spojeva na popis reguliranih tvari. S ovom, osnovnom 
djelatnosti, ostvarila sam znanstvenu suradnju s 
različitim institucijama, poput Odjela za biotehnologiju 
i Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci te Instituta 
Ruđer Bošković. No, proučavajući hranu, pomislila sam 
da bi bilo zanimljivo, za promjenu, ne samo pronalaziti 
ono eventualno štetno u njoj, već detektirati i njezine 
zdravstveno poželjne komponente. Usredotočila sam se 
na fenole koji imaju višestruke važne funkcije u biljkama. 
Budući su biljke učvršćene za podlogu te ne mogu u 
potragu za partnerom, niti mogu pobjeći od neprijatelja 
ili se skloniti od, npr., prejakog dunčeva zračenja, fenoli 
im služe da lijepo izgledaju kako bi privukli oprašivače, ali 
i kako bi, npr. gorkim okusom, otjerali biljojede. Neki od 
tih spojeva, služe im kao UV-filtri, sprečavajući prevelika 

Paula Žurga: Hvalevrijedna titula doktorice 
znanosti na temu crnog vina

Razgovor vodila: Paula Vučković

oštećenja uzrokovana UV-zračenjem. Ovi su spojevi 
sveprisutni u biljnom svijetu, a ljudi su tek relativno 
nedavno počeli otkrivati da imaju pozitivne učinke za 
ljudsko zdravlje: štite jetru, mozak, srce, smanjuju upalu, 
jačaju imunitet, dijeluju protutumorski, usporavaju 
starenje. Naravno da učinak svakog od njih ovisi o dozi, 
o hrani u kojoj i s kojom se konzumiraju kao i o ostalim 
procesima u organizmu koji se mogu razlikovati od 
pojedinca do pojedinca, među kojima je svakako i sastav 
crijevne mikroflore.

Vaš predan rad, upornost i interes za to što radite 
doveo Vas je do hvalevrijedne titule doktorice 
znanosti. Paula, prije svega četitamo Vam na velikom 
uspjehu. Recite nam malo više o temi doktorata?

Hvala na čestitkama. U svojem sam se doktoratu 
usredotočila na crno vino, također bogato fenolima. U 
svijetu je zdravstveni aspekt crnog vina populariziran 
kroz koncept tzv. francuskog paradoksa prema kojem 
se nizak postotak kardiovaskularnih bolesti u Francuza, 
usprkos prehrani bogatoj zasićenim mastima, pripisuje 

ŠETNJA GRADOM

Frankopan49.indd   35 24.7.2020.   14:12:30



36 Srpanj 2020. • Broj 49 • www.kraljevica.hr • ISSN 1331 - 8144

upravo visokoj zastupljenosti vina u francuskoj prehrani. 
Općenito, identificiran je velik broj fenola u hrani pa i u 
vinu, no zanimljivo je da koncentracije pojedinih fenola 
u vinu variraju s obzirom na sortu, geografsko podrijetlo 
pa čak i godište vina. U Hrvatskoj je to područje bilo 
slabo ispitano. Stoga sam u svojoj disertaciji analizirala 
različita hrvatska vina proizvedena od autohtonih i od 
internacionalnih sorti, te statističkom obradom rezultata 
utvrdila postojanje obrazaca fenola prema kojima bi se 
mogla provoditi autentifikacija vina tj. kontrolirati točnost 
navoda o sorti i geografskom podrijetlu hrvatskih vina.

Zaista je zanimljivo što se sve može saznati o toj 
crnoj tekućini, koju većina percipira samo kao ukusno 
piće. S obzriom da sada imamo doktoricu znanosti, 
koja je doktorirala na temu vina, izdvojite nam neke 
zanimljivosti, spomenuli ste zdrastveni aspekt vina?

Mediteranski narodi oduvijek su u svojoj prehrani imali 
visoku zastupljenost vina. ¨Popravljanje krvne slike¨ ili 
¨dizanje ili spuštanje¨ krvnog tlaka pritom se pripisivalo 
blagotvornom učinku vina. Unatrag dvadesetak godina 
znanost se intenzivnije posvetila ovom pitanju te došla 
do brojnih dokaza o zdravstveno poželjnom učinku 
prvenstveno crnog vina koje je mnogo bogatije fenolima 
od svoje bijele varijante. Najučinkovitiji fenol u vinu, i 
jedan od najučinkovitijih uopće, je resveratrol kojemu 
se pripisuje protutumorsko i protuupalno djelovanje, 
zaštita od degenerativnih oboljenja živčanog sustava, 
krvožilnih bolesti i dijabetesa i usporavanje starenja. 
Važno je naglasiti da su blagotvorni učinci vina zapaženi 
pri umjerenoj konzumaciji vina, a umjerenom dnevnom 
konzumacijom vina smatra se 150 mL vina za žene, 
odnosno 300 mL vina za muškarce. Proučavanje fenola 
nije ograničeno samo na vina. I maslina, kao drugi 
nezaobilazni sastojak mediteranske prehrane, također je 
bogata fenolima. U novije se vrijeme istražuje i uporabni 
potencijal lista masline uzgojene u različitim uvjetima 
prihrane, o čemu surađujem s Institutom za poljoprivredu 
i turizam u Poreču.

Uz posao i obiteljske obveze, stignete se opustiti 
pjevanjem u HGD „Zvijezda Danica“. Volite zborsko 
pjevanje?

Pet godina sam članica HGD ˝Zvijezda Danica˝. Zborsko 
pjevanje zavoljela sam još u osnovnoj školi, a danas mi 

predstavlja i veliku anti-stres aktivnost. Trenutno ̋ Zvijezda 
Danica˝ ima manji broj aktivnih članova od onog na kojeg 
su Kraljevčani navikli. Sumnjam da je to zato što ljudi ne 
vole ili ne znaju pjevati. Svatko tko voli zapjevati na fešti 
ili pjevuši dok obavlja druge poslove, ljubitelj je pjevanja. 
Većina ljudi vjerojatno misli da nemaju vremena provesti 
četiri sata tjedno na probama. No to je, zapravo, najbolje 
vrijeme za opustiti se i posvetiti sebi samome, zajedno s 
drugim pjevačima stvarati nešto lijepo, a usput se zabaviti, 
družiti, upoznati nove ljude i putovati. Ovim putem 
pozivam ljubitelje pjevanja da nam se pridruže jer u planu 
su (unatoč koronavirusu) novi, zanimljivi projekti.

S obzirom da ste ovdje stvorila život sa svojom 
obitelji, kako je živjeti u Gradu Kraljevici, točnije, u 
Šmriki?

Odrasla sam u Rijeci, studirala u Zagrebu. U usporedbi 
s tim gradovima, obiteljski život u malom gradu poput 
Kraljevice nosi brojne prednosti. Rekla bih da je to 
lijepo, mirno i sigurno mjesto za život i za odgoj djece. 
U budućnosti bih voljela više izvanškolskih sadržaja za 
djecu: sportskih, umjetničkih, kreativnih, edukativnih.

Kao naša sugrađanka, doktorica znanosti i majka 
dvoje djece, potaknuta ovogodišnjom novonastalom 
situacijom uzrokovanom pandemijom koronavirusa, 
što biste poručili svojim sugrađanima i onima koji će 
čitati naš list „Frankopan“? 

Svakako bih poručila da je obrazovanje bitno i da je škola 
važna. Svjedočili smo ovih dana mnogobrojnim pozivima, 
što roditelja, a djelomično i struke, za ranijim završetkom 
školske godine. Među brojnim izjavama koje su se mogle 
čuti, jedna je bila zamjetno odsutna: Nitko se nije žalio na 
nedostatak znanja koje će djeca imati na početku sljedeće 
školske godine. Uglavnom se argumentiralo kako je ova 
godina ˝uništena˝ te da Ministarstvo nepotrebno ˝muči˝ 
djecu i roditelje. Međutim, da je škola završila, recimo, u 
travnju, to bi za djecu značilo mnogo neobrađenog gradiva 
te pet mjeseci bez obaveza, bez strukture i bez druženja 
s vršnjacima. Obrazovanje je bitno, škola je odgojno-
obrazovna ustanova i povratak djece u školu treba 
pozdraviti makar se radilo i o posljednjem tjednu nastave. 
Znanje koje usvoje svakako je početni kapital u njihovim 
životima s kojim će sami upravljati i kojeg im nitko ne 
može oduzeti. 

Godišnju nagradu za volonterski doprinos razvitku i 
promociji tehničke kulture u području Mikroelektronike, 
robotike i informatike Tihani Welle uručio je predsjednik 
Zajednice tehničke kulture Rijeka, Đordano Bucci, dipl.
ing., u Povijesnom i pomorskom muzeju Grada Rijeka, 
27. veljače 2020.

Postignuće naše sugrađanke Tihane Welle
Tekst: Nataša Ružić

Odlukom Upravnog odbora Zajednice tehničke kulture 
Rijeka dodijeljena je 27. veljače 2020., Godišnja nagrada 
tajnici i članici Društva kibernetičara Tihani Welle za 
doprinos razvitku i promociji tehničke kulture za 2019. 
godinu iz područja mikroelektrotehnike, robotike i 
informatike.
Po dolasku u nekadašnji Klub privrednika, tadanji 
predsjednik Društva kibernetičara, prof. dr.sc. 
Pavle Dragojlović, zamijetio je vrijednu i odgovornu 
upraviteljicu Kluba privrednika, Tihanu Welle, te ju 
angažirao za tajnicu Društva kibernetičara. Bilo je 
to davne 1984. godine. Sve te godine dragovoljno je 
obavljala dužnost tajnice Društva, sve i do danas, pa 
nesebičnim trudom doprinosi opstanku i razvoju Društva 
kibernetičara. Na taj način kontinuirano 35 godina 
samozatajno doprinosi razvoju i promidžbi Društva 
kibernetičara, istodobno članice ZTK. Sukladno svojoj 
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struci i znanju sudjeluje u svim operativnim poslovima 
Društva kibernetičara, od usklađenja Statuta udruge sa 
Zakonom o udrugama, do pisanja Programa za aktivnosti 
Društva kibernetičara, koji su jedinstveni u odnosu na 
aktivnosti drugih Udruga. Tihana Welle vodi i financijski 
dio naše Udruge, te tako zadovoljava sve zahtjeve 
Financijske agencije i Opće uprave, koje jedna udruga 
treba ispoštivati.
Mišljenja sam da je period od 35 godina značajan period 
u kojem je Tihana Welle dala svoj veliki doprinos Društvu 
kibernetičara, koji svakako treba izdvojiti i vrednovati jer 
je to oblik volonterskog rada u tehničkoj kulturi u Rijeci, 
te je zaslužila da njen rad u Društvu kibernetičara bude 
prepoznatljiv i javno priznat, iz tog razloga podnosimo 
ovaj prijedlog naglasila je prof. dr. sc. Marina Čičin-Šain, 
predsjednica Društva kibernetičara.
Rad u Hrvatskoj udruzi MIPRO Rijeka

MIPRO nije samo gospodarsko-znanstveno-stručni skup, 
već je i neprofitna nevladina udruga kojoj je prvenstveni 
cilj razvoj informacijske i komunikacijske  tehnologije 
i njena primjena u svim ljudskim djelatnostima, 
prvenstveno u gospodarstvu, obrazovanju, znanosti i 
javnoj upravi. MIPRO i kao skup i kao udruga posve je 
neovisan o bilo kojem subjektu te djelujući isključivo 
s pozicija struke svojim radom značajno doprinosi 
tehnološkom, a time i društvenom razvoju.  U MIPRO-u je 
Tihanna Welle od kad se MIPRO zvao MIPRO. 
Povijest MIPRO vezana je uz DSEIT (Društvo strojarskih 
i elektrotehničkih inženjera i tehničara), smješteno u 
tadašnjem popularnom Klubu privrednika, u kojem 
su se okupljali inženjeri, tehničari, pravnici, arhitekti 
i drugi privrednici iz niza riječkih poduzeća. Tadašnji 
DSEIT imao je tri sekcije u kojima su djelovali inženjeri 
jake struje, inženjeri slabe struje i inženjeri strojarstva. 
Unutar DSEIT-a djelovala je sekcija ETAN-a. U jesen 
1977. godine DSEIT sa svojom sekcijom ETAN-a u 
dvorani Kluba privrednika organizira predavanje Branka 
Součeka na temu mikroprocesora i njihovih primjena. 
Od 9. do 13. travnja 1979. godine u Opatiji održan je 
seminar o mikroprocesorima pod imenom MIPRO i to 
je prvo pojavljivanje tog imena. Ono je izvedeno iz riječi 
mikroprocesor pisane ovako: MIcroPROcesor ili ovako: 
MIkroelektronika i mikroPROcesor.
U Klubu privrednika zaposlena sam krajem 1983. 
godine. Moj prvi MIPRO bio je u svibnju 1984. godine. 
Pripreme skupova MIPRO su kompleksne i zahtjevne i 
cjelogodišnje. Veliki posao obavi Programski odbor koji 
određuje program skupa. Voditeljski timovi pojedinih 
savjetovanja, seminara, okruglih stolova, plenarnih tema 

NAJDI VRIMENA ZA NAS

Ki more jubavi branit
Da se dogodi,

Kod naša, vela i duboka
Ki more suzi z oka reć

«Ne poteć, ne poteć!»
Fermaj se i pogjedaj

Kadi smo bili, a kadi smo sad
Oprosti ča san te molila

Da najdeš malo vrimena za nas.

Ko da si prošal z nekin belin brodon
I nisi dospel reć: «Bay, bay!»

Ako jubav triba ugasit
Red je reć da je kraj!

Kad opet dojdeš s toga broda
Poišćeš me va Sansovu i Vozu

Fermaj se i pogjedaj
Kadi smo bili, a kadi smo sad.

I sjeti se da san te molila
Da najdeš malo vrimena za nas.

Tihana Welle

i dr. također 
obave veliki dio 
posla. Sve ostalo 
što je vezano 
uz vođenje 
cjelokupne 
administracije 
i financijsku 
operativu, 
obavi Ured 
MIPRO. Bez 
administrativne 
podrške Ureda 
ne bi uopće bilo 
moguće miti 
pripremiti niti 
održati skupove 
MIPRO, ali 
ni Dan Novih 
tehnologija  - 
DaNTe.
Ured je odgovoran i za administrativno vođenje MIPRO-a 
kao udruge, u kojoj ja kao dugogodišnji vanjski suradnik 
pružam podršku u financijskim pitanjima. Uz to sam 
Predsjednica Nadzornog odbora od 2003. U rad MIPRO-a 
2009. kroz jedno kraće vrijeme uključila sam i naše 
sugrađane: Tina Crnkovića, Leu i Morenu Lekan, Martu 
Jevtić i  Tamaru Milovanović, naglasila je Tihanna Welle.

ŠETNJA GRADOM
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KPA ADRIA:  IZUZETNO SMO 
ZADOVOLJNI ODAZIVOM I 
REZULTATIMA PODMORSKIH 
EKO AKCIJA ČIŠĆENJA U 2019. 
GODINI
KPA Adria već niz godina organizira više akcija čišćenja 
podmorja, u kojima uz članove kluba sudjeluju i ronioci 
iz drugih hrvatskih i primorskih ronilačkih klubova. 
Treba istaknuti da nas u organizaciji akcija čišćenja 
podmorja prati naš glavni sponzor INA Industrija nafte 
Zagreb, sa kojim smo u posljednjih nekoliko godina 
ostvarili uspješnu suradnju. U organizaciji akcija čišćenja 
podmorja odlično surađujemo sa Gradom Kraljevica, kao 
i s Lučkom upravom Bakar-Kraljevica-Kostrena. 

Tako smo usuradnji s Gradom Kraljevica u rujnu 
proveli prvu od dvije eko akcije čišćenja podmorja koje 
sponzorira INA. Akcija je provedena na području uvale, 
kupališta i luke Bakarac, te je tom prilikom iz podmorja 
izvučeno oko 3 m3 različitog  plastičnog, staklenog, 
keramičkog i metalnog otpada. U akciji je sudjelovalo 
12 ronilaca KPA ADRIA te 20 volontera iz Bakarca. Iako 
je očišćen dio podmorja najbliži samoj plaži, uočeno je 
da će biti potrebno organizirati još nekoliko akcija kako 
bi se stanje u podmorju posve oslobodilo otpada koji se 
nagomilavao u podmorju kroz desetljeća.  

U organizaciji s Gradom Kraljevica i Lučkom upravom 
Bakar-Kraljevica-Kostrena, našu drugu eko akciju 
čišćenja podmorja koju sponzorira INA uključili smo 
u širu akciju Zelena Čistka, koja je također održana 
u rujnu 2019. godine u Kraljevici, a lokacija čišćenja 
bilo je područje uvale Carovo. U uvali Carovo tijekom 
prethodnih godinu dana uklonjeni stari privezi („mulići“) 
te je Lučka uprava dala sagraditi suvremene gatove 
primjerene sportskoj lučici. Upravo zbog nedavnih i 
netom završenih radova, u podmorju je ostala velika 
količina različitog otpada koja je dijelom smetala privezu 
brodica, a dijelom nagrđivala plitko more u uvali. U akciji 
je sudjelovalo 35 ronilaca koji su podijeljeni u grupe, te 
su čistili i oslobađali od krupnog otpada najugroženije 
dijelove podmorja u uvali. Velik broj volontera – 

mještana i školske djece, prihvaćali su otpad na obali. 
Tijekom akcije izvučeno je iz mora oko 8 m3 raznog 
otpada, ponajviše metalnog, ali i staklenog, gumenog 
i keramičkog, koji je zatim zbrinut posredstvom Grada 
Kraljevice. 

Eko akcije koje naš ronilački klub redovito organizira 
postale su dijelom programa edukacije mladih ronilaca, 
koji u sklopu učenja i savladavanja ronilačkih vještina, 
ujedno usvajaju i spoznaju o potrebi očuvanja krhkog 
ekosustava u jadranskom podmorju.

TAEKWON DO KLUB 
KRALJEVICA
Taekwondo klub “Kraljevica” kroz svoju školu borilačke 
vještine ne ograničava svoje djelovanje samo na trening 
umijeća borenja. Taekwondo je i duhovna disciplina koja 
polaznike osim snažnom duhu u borbi uči i upornosti, 
pristojnosti, čestitosti i samokontroli. U protekloj godini 
imali smo dva polaganja za pojaseve kojima su pristupili 
naši članovi. Sudjelovali smo i na natjecanju “Grobnik 
kup 2019.” s kojeg smo se vratili s brojnim odličjima. 

Sportske novosti
Pripremila: Petra Hodanić

Tekst: Danijel Frka
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KICKBOXING KLUB FRANKOPAN
Članovi KBK Frankopan Kraljevica u 2019. 
godini nastavili su sa uspješnim sudjelovanjem u 
natjecateljskom programu Hrvatskog kickboxing saveza. 

U protekloj godini nastupili smo na 10 natjecanja s kojih 
smo se vratili sa više od 60 odličja. Posebno bi istaknuli 
dvije bronce i srebro sa državnih prvenstva za kadete kao 
i 4 bronce i jedno srebro sa Europskog kupa u Karlovcu. 
Nastavljamo raditi sa djecom osnovnoškolskog uzrasta u 
postizanju što boljih sportskih rezultata!!

ŠAHOVSKI KLUB KRALJEVICA
U prosincu 2019. godine u Rijeci je održano polufinale 
i finale školskih sportskih klubova PGŽ. U polufinalu 
su nastupile 22 ekipe. Ekipa Oštro - Kraljevica osvojila 
je treće mjesto te se plasirala u finale. Za Kraljevicu 
je briljirao Dominik Čarija sa svih sedam pobjeda. U 
finalu ekipa Oštro- Kraljevica osvojila je treće mjesto s 
tri pobjede, jednim neriješenim i jednim izgubljenim 
mečom. Za Kraljevicu su u polufinalu i finalu nastupili: 
Ema Hajdinić 8.5 od 12 bodova, Vilim Kvaternik 7 od 12 
bodova, Dominik Čarija 10 od 12 bodova, Mihajlo Zorić 
6.5 od 10 bodova i Matija Palfi 1 od 2 boda. 

U posljednje tri godine ovo je učenicima treći pehar.

U sportskom centru Žatika u Poreču odigrano je četvrto 
kadetsko prvenstvo zapadne Hrvatske u šahu do 12 
godina. Ema Hajdinić ponovo je podijelila prvo mjesto s 
dvojicom kadeta iz Crikvenice. Po dodatnim kriterijima 

osvojila je drugo mjesto s pet bodova. 12. mjesto osvojio 
je Vilim Kvaternik s 3.5 boda, a 36. mjesto Dominik Čarija 
s dva boda (igrao je samo tri kola). 
Sveukupno igralo je 49 igrača, a igralo se šest kola. 

Ovo je Emi treća godina zaredom da je osvojila pet 
bodova i drugo mjesto.

U Zagrebu u hotelu Holiday početkom prosinca 2019. 
godine okupilo se 158 mladih šahista na ubrzanom 
prvenstvu Hrvatske. Igralo se 9 kola u 4 skupine do 8, 10, 
12 i 14 godina. 
Ema Hajdinić dominantno je osvojila prvo mjesto sa 
svih 9 pobjeda te pratnji pobjegla za velika 2.5 boda, te je 
postala PRVAKINJA HRVATSKE u ubrzanom šahu za 2019. 
godinu.

Također početkom prosinca 2019. godine šahisti 
Kraljevice su po dvadeseti put turnirom Sveti Nikola 
obilježili Dan grada Kraljevice. Na kadetskom turniru 
pobjedio je Luka Radić iz Dražica s 6 bodova koliko 
je imao i naš Vilim Kvaternik. Treći je bio Vid Krešić 
s 5 bodova. Nagrađeni su i najbolji igrači Kraljevice: 
Dominik Čarija 3 boda, Mihajlo Zorić 3 boda i Matija Palfi 
2.5 boda. Seniorski turnir osvojio je Marko Tucaković iz 
Crikvenice sa 8 bodova. Drugo mjesto pripalo je Ivanu 
Prpiću iz Senja također sa 8 bodova, a treće mjesto 
osvojio je Ivoslav Ban iz Dražica sa 6 bodova. Nagrađeni 
su i Dragoljub Gradišer iz Senja kao najbolji veteran 
sa 5.5 boda. Najbolji junior bio je Ivano Tomljanović iz 
Crikvenice sa 5 bodova. Najbolji igrač iz Kraljevice bio je 
Vladimir Juranić sa 5 bodova. Ema Hajdinić proglašena 
je najboljom šahisticom sa 5 bodova, a Ivano Sundać 
najbolji kadet sa 4.5 boda. 

Posebnu nagradu primio je dugogodišnji šahovski 
dijelatnik Zdenko Jurković. Turnir je otvorio 
gradonačelnik Grada Kraljevice Dalibor Čandrlić, a 
nagrade je podijelio predsjednik Sportske zajednice 
Grada Kraljevice Karlo Sotošek. Turnir su sponzorirali 
Grad Kraljevica i INA d.d.

Radionica podvodne fotografije u 
Nacionalnom centru tehničke

kulture
Tekst: Anto Ravlić

Prva međuklupska radionica podvodne fotografije pod 
vodstvom podvodnog istraživača, fotografa i povjesničara 
Danijela Frke održana je u Nacionalnom centru tehničke 
kulture u Kraljevici. Sudjelovali su članovi Klubova 
podvodnih aktivnosti Adria Kraljevica, 3. Maj Rijeka 
i Ugor iz Vrsara. Radionicom se željelo razmijeniti 
iskustava o podvodnoj fotografiji riba. Ideja o edukaciji 
i razmjeni znanja podvodnih fotografa ima korijene u 
uspjesima hrvatske reprezentacije posljednjih godina 
na svjetskim i europskim prvenstvima u podvodnoj 
fotografiji. Dobro opremljen kabinet za informatiku i 
uslužno osoblje Nacionalnog centra tehničke kulture 
pružili su odličnu tehničku potporu za pojašnjenje raznih 
tehnika fotografije ribe uz korištenje razne opreme 
potrebne za posebne efekte, konstatirali su sudionici 
tečaja.

SPORT

Frankopan49.indd   39 24.7.2020.   14:12:35



40 Srpanj 2020. • Broj 49 • www.kraljevica.hr • ISSN 1331 - 8144

S plakata i pozivnice dalo se j´ščitat da će se va Šmriki, 
ko sako leto dosad, slavit Antonja.

 Va slavlju su se zajedno našli Crikva, Škola, Šmričke 
mačkare i Čitaonica, si, poštovani dragi ljudi, mali i veli, 
mladi i malo manje mladi, dica, đaki i studenti, divojke i 
mladići, mame i tate, none i nonići, žene i muži, Šmričani 
i gosti, ljudi od crikve i svjetovne vlasti!

Na sam blagdan, sedavnajstoga sječnja, mala i vela maša. 
Predvoditelj slavlja bil je vlč. Marin Dašek. Rekal je da 
nan Sveti Anton more bit primjer borbe protiv zla ko 
vavik vreba na čovika.

A ki j´ bil ta Sveti Anton Opat ili Pustinjak? Ku poruku 
današnjemu čoviku nakon 17. viki šalje?

Rodil se j´va Egiptu 251. leta a umrl 356. Doživel je 105 let. 
Ko sveca prikaživa ga se va kafenen dugačken habitu. Va 
jednoj ruki drži knjigu, a va drugoj križ na ken je zvončić. 
Kraj nog mu j´praščić. Ljudi mu se mole va sakakovoj 
nevolji i muki. Se ako se j´rodil va imućnoj familji, boril 
se j´protiv sakakovih napasti i zla. Sako vrime ima svoje 
brime i svoje napasti. Razumel je čovika va potribi i 
pomagal. Toga sega ni danaska ne fali! 

Devetnajstoga j´ bila priredba. Đaki naše šmričke škole, 
tamburaški orkestar KUD-a Eugen Kumičić z Križišća,  

Sveti Antone, čuj naš glas!
Tekst: Smiljka Ostović

naše Šmričke mačkare i gosti ženska klapa Puntape z 
Novoga i mješoviti pjevački zbor KUD-a Ive Jurjevića z 
Omišlja,  pivali su nan i svirali, recitirali, potancivali, 
pokazali su nan kako je lipo bit zajedno. Veseleli smo se, 
družili i radovali! 

Po reguli, potle Antonje počimlju  mačkare. Tako j´bilo i 
sad, 5. antonjski mačkarani kotlić i potle mačkarani tanci. 
Svita od sakud. Reklo bi se, oblak naroda!

Saki j´zibral ča mu odgovara. Veselja ni falelo! Veselja 
čoviku triba! Poruka je jasna, čuvajmo i njegujmo 
stvoreno, se ča j´lipo i dobro i na to mladih upućivajmo. 
Poštujmo darovani život, poštujmo i razumijmo jedan 
drugoga, njegujmo i čuvajmo familju. 

Dragi svite, štovatelji  Zimskoga Sv.Antona, Sv. Antona 
Pustinjaka,  štovatelji našega blagdana Antonje, fala van 
ča ste bili poli nas, ča ste zajedno s nami slavili!

 Fala, fala od srca sin ki su dali ruku za se ča se j´ dogajalo 
va Šmriki ovih antonjskih dan, a ruk i glav je bilo puno!

Fala pokroviteljun Gradu Kraljevici i Turističkoj zajednici 
Grada  Kraljevice!

 Neka se ruke i glave milosno nagradi Sveti Anton!

                Sveti Antone čuj naš glas,  Sveti Antone usliši nas!

Poznato je da je DVD Kraljevica ovogodišnji humanitarni 
turnir „Heroji Kornata“ posvetio obnovi Kristijanove 
nove kuće. Na turniru je sakupljeno 13000 kuna koji su 
utrošeni za kupovinu građevinske cigle.
Članovi DVD Kraljevica su tijekom siječnja 
organizirali posjet kolegi Kristijanu Slunjskom koji je 
u prošlogodišnjem požaru ostao bez cjelokupne svoje 
imovine. S Kristijanom, inače zapovjednikom DVD-a 
Kabal u obiteljskoj kući živjeli su njegova supruga, 
četvero djece i njegovi roditelji.
Dolaskom u mjesto Kabal u općini Farkaševac,  posjetili 
su najprije gradilište nove kuće koja se gradi na 
mjestu stare izgorjele kuće. Tu su iskazali svoje veliko 
zadovoljstvo što su u jednoj tragičnoj sudbini, postali dio 
humanitarne priče koja se pretvara u novi dom obitelji 
Slunjski. Bilo je veliko zadovoljstvo vidjeti da je prizemlje 
nove kuće izgrađeno donacijom DVD-a Kraljevica. Potom 

Veliki humanitarci – DVD Kraljevica
Tekst: Aleksandar Kružić

su upoznali ostale članove obitelji Slunjski, podružili se 
sa njima, te se nakon toga uputili u posjet DVD-u Kabal, 
gdje nas ih dočekao predsjednik društva. Na samom 
odlasku DVD Kraljevica poklonilo je vrijednu donaciju od 
10 kompleta interventnih odjela, te su obećali i daljnju 
suradnju s kolegama iz DVD-a Kabal. 
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Raspored za daljnja događanja ovog kluba bio je 
prepun, no COVID-19 nakratko je zaustavio sve planove. 
Krajem ožujka trebala se održati godišnja plesna 
produkcija kluba, a nakon nje trebao je uslijediti kup 
Hrvatskog show dance saveza. Za sada su sve plesne 
manifestacije i planirani događaji odgođeni, no klub je 
nastavio s „online“ radom pa svojim plesačima osigurao 
virtualne treninge kako bi se održali u formi do završetka 
trenutnog stanja.

Plesna sezona započela je redovnim plesnim satovima 
u rujnu za sve polaznike kluba. Uz niz manjih nastupa i 
natjecanja, natjecateljske skupine plesača krenule su s 
intenzivnim pripremama za svjetsko prvenstvo u show 
plesu (IDO World Show Dance Competition) koje se 
održalo od 18. do 23. studenog u Riesi u Njemačkoj. Uz 
plesne klubove „Megablast“ i „Step by step“ iz Zagreba, 
predstavili su državu u solističkim, parovnim, grupnim 
i formacijskim točkama te s jednom produkcijskom 
koreografijom. Uspjeh su postigli Katia Milić, solistica 
dječje kategorije koja je izborila drugi krug natjecanja 
te osvojila 16. mjesto, i Danon Vrlić, solist seniorske 
kategorije koji je uz prolazak u drugi krug natjecanja 
osvojio 13. mjesto. Tim Štimac je postigao najveći uspjeh 
ulaskom u finale muških juniorskih solista i plasiranjem 
na 6. mjesto. Najuspješnijij dječji par bile su Klara Šimić 
i Ira Đerić Hasanac s osvojenim 13. mjestom. Seniorska 
grupna postava plasirala se na visoko 9. mjesto, a 
produkcijska točka osvojila 
je fantastično 4. mjesto.

Ubrzo nakon toga dio 
plesača plesnog kluba 
„Dance Queen“ sudjelovao 
je na manifestaciji 
slavlja blagdana svetog 
Nikole, zaštitnika grada 
Kraljevice, te ga uveličao 
nastupima najmlađih 
članova. Početkom 
prosinca uslijedilo je i 
drugo svjetsko prvenstvo u 
modernim i jazz plesovima 
(IDO World Modern and Jazz dance competition) koje 
se održalo u Ossi u Poljskoj. Samo nekolicina plesača 
ovog kluba predstavljala je državu, no njihovi uspjesi bili 
su zapaženi. Ira Đerić Hasanac postigla je nevjerojatan 
uspjeh u kategoriji modernih dječjih solistica s 
osvojenim 7. mjestom i prvim izlaskom na ovo svjetsko 
prvenstvo uopće. Klara Šimić briljirala je u kategoriji 
dječjih jazz solistica plasiranjem na 10. mjesto i prvim 
predstavljanjem na ovom svjetskom prvenstvu. Na ovom 
natjecanju su se uz njih predstavile i Mia Velepič i Katia 
Milić. Državu je u Poljskoj predstavljao i plesni studio 
„Modus“ iz Zagreba te osigurao mnoga mjesta u finalima. 
Uspjesi mladih crikveničkih plesačica, Ire Đerić Hasanac 
i Klare Šimić, nisu prošli neprimjećeno po povratku sa 
svjetskog prvenstva u modernim i jazz plesovima, pa ih je 
Grad Crikvenica proglasio „sportskim ponosom grada“ i 
nagradio njihove uspjehe priznanjima.

Plesna sezona 2019./2020.
Tekst: Marija Vidaček

Nakon blagdanske pauze i zimskog odmora, plesni klub 
„Dance Queen“ sudjelovao je na plesnom festivalu u 
Lukecu u Sloveniji od 7. do 9. veljače. Na festivalu su se 
natjecali s mnogo drugih plesača iz susjednih zemalja 
poput Srbije, Makedonije i Bosne i Hercegovine. Uz 
redovan dio natjecanja malene plesačice ovog kluba, 
Ira Đerić Hasanac, Klara Šimić i Katia Milić, plasirale 
su se i u poseban večernji program – malu „Gala večer“. 
Na tom dijelu natjecanja nastupilo je dvanaest dječjih 
točaka s najvećim brojem bodova, od kojih je osam bilo 
iz plesnog kluba „Dance Queen“. Treće mjesto osvojila je 
koreografija Pain Inside (moderni duo djeca) u izvedbi 
Ire Đerić Hasanac i Klare Šimić, drugo mjesto zauzela je 
Katia Milić s modernim solom Expresion of identity, a 
pobjedu je odnijela Klara Šimić s jazz solom 5,6,7,8. Osim 
što su nagrađene priznanjima i novčanim nagradama, 
ove plesačice pokazale su potpunu prevlast u dječjoj 
kategoriji najboljih koreografija natjecanja.

Sara Kirinčić, Katia Milić i  Danon Vrlić istakli su se 
kao najbolji talenti na lokalnom natjecanju „Dance 
Challenge“ u Kostreni sredinom veljače. Ubrzo nakon 
toga uslijedio je državni kvalifikacijski kup „DWC 
Croatia Cup“ u Požegi. Mnogi solisti kluba ostvarili su 
kvalifikaciju za svjetski kup u Rimu, a prestižno priznanje 
za najbolje talente dobili su: Evelin Žužić u kategoriji 
mini, Ira Đerić Hasanac u kategoriji djece i Danon Vrlić 
u kategoriji seniora. Istovremeno se u Požegi održalo 
i manje natjecanje „Cro dance challenge“ na kojem su 
Katia Milić i Tim Štimac osvojili nagrade za najbolja sola 
natjecanja u svojim kategorijama.

Plesni klub „Dance Queen“ po prvi je put ove godine 
organizirao ljetni plesni kamp koji se održao u Gradu 
Kraljevici. 

Cilj ove manifestacije je pružanje vrhunskih plesnih 
seminara naših i inozemnih plesnih pedagoga različitih 
stilova plesa. Osim seminara kamp obuhvaća i druge 
sadržaje za prijavljene plesače poput odlazaka na more, 
ručka i druženja te izvođenje zabavnih aktivnosti. 

UDRUGE
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Leta “ KUD-a Lanterne”
Tekst: Smilja Burić

Nadamo se novim članovima. Dobro došli su svi  
ljubitelji prirode i oni koji će to tek postati!

Međunarodna gljivarska udruga „KRASNICA – RUSSULA“ 
– BAKARAC, nastavlja svoju aktivnost tijekom 2019. 
Budući je iskazan veliki interes za gljive, članovi su 
donosili gljive radi upoznavanja, na svoja okupljanja 
ponedjeljkom u 19 sati, u Domu u Bakarcu. U tu svrhu 
održana su četiri  predavanja u trajanju od 15 minuta, 
na temu otrovnih gljiva i razlikovanja od jestivih, te 
sezonskih gljiva. Jedna takva vrlo otrovna gljiva je 
Galerina marginata- REBRASTA PATULJICA, koju je  
članovima Udruge predstavio predavač Ervin Raguzin 
član Udruge „Ožujka“ iz Rijeke.

Udruga sada broji 29 članova, od kojih su neki već, 
zahvaljujući upravo ovakvim edukativnim predavanjima, 
vrsni poznavaoci prirode i gljiva. Održane su tri izložbe 
uz degustaciju naših gljiva. Veliko je veselje kad naučite 
nešto o svojstvima poneke gljive, posebno one koja nije 
opasna. Svi znamo jako dobro da su neke gljive otrovne 

Iz rada Međunarodne gljivarske udruge 

„KRASNICA – RUSSULA“ – Bakarac 2019.
Tekst: Tita Golubić

pa i smrtonosne. Zadaća nam je da to znanje prenosimo 
na djecu. Gljive su također i ljekovite. Upravo na tim 
sastancima svaki član može puno naučiti i saznati o 
gljivama. 

Puno put kad sidin na verandi, gljedan
misec na nebu kako z noći va noć gre z jedne bande na 
drugu.
Kada je mlađi, kada ga je pol, pun, veli, črljeni, beli, 
žut.... vavik gre i vrti se okolo zemlje.
Odvavik  je takov i bit će zavavik.
Tako smo i mi, KUD LANTERNE, postojane
z leta va leto nabrajan ih deset let, bome i jedanajsto se 
okreće.
Lipo smo va timi leti napravile dela.
Sada nas je već  fanj, četrnajst:
Nove su članice:
Slavica Zoričić, Andrea Jendrašić i Janja Vučković.
Imele smo puno nastupi ovih let, ma ovo deseto leto je 
bilo najveć.
Naš lipi Grad Kraljevica je ponosan na nas.
Nastupi:
Petrova va Bakarcu, Eko nastupi na Oštru,
Pohodi na brodu “Kraljice Mora”,
Deseta godišnjica LANTERNE va kaštelu Kraljevica.
Bela nedilja na Križišću, Nastup va Ljubljani, „Lanterna i 
prijatelji“,  
dobrotvorni nastupi na Oštru va invalidskom domu i 
Domu penzionera,
tradicijski koncerti za Dan Grada Kraljevice na Bućici i za 
Božić,
nastup va crikvi Sv. Mihovila na Krku, va mestu  Vrh... i 
da ne nabrajan dalje. 
Sakud kadi nas zovu,  mi dohajamo.
A najveć  meni najdraži nastup je već tradicijski va našoj 
crikvi Sv. Mikule za Tri Kralja,
kadi smo uz klapu Porto Re dale puno od sebe.

Uz kanat i recitacije Ivanke Petrović, Brankice Perušić i 
moje malenkosti z mojun čakavskun pjesmun 
“NA BOŽIĆ I NOVO LETO”.
Kadi god nastupamo pozornica je posebno lipo uređena, 
aš je uredi naša članica Gabi , Gabriela Čandrlić.
Za ovo velo delo zaslužile smo odmora.
Tako smo  va nekon čudnom miru ča nami ni navika.
Naša draga voditeljica  
Andrina Frleta ne miruje, ona je žvelta i puna dela,  aš 
ona reče 
“PJESMA JE MOJ ŽIVOT”.
Gremo ko i onaj misec na nebu dalje va delo, nove zadaće 
i nastupe ki nas jako vesele, aš va semu uživamo.  To nan i 
rabi i od gušta kantamo.
Vavik je lipo bit del jedne kumpanije ka se slaže, ka voli 
delat i koj su kanat i tradicija va duši.
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Evo još jedan Mesopust je pasal, ne moremo reć 
da nan nije žal. Počeli smo z pripremami još lani va 
prosincu, kad smo se okupili kako bi tradicionalno 
okitili narančicu sprid marketa. Bilo je veselo i korisno, 
prikupljenim sredstvima smo razveselili dičicu va našen 
vrtiću. Posebno nas veseli ča je za tu priliku školski 
zbor snimil pjesmu „Vesela bućica“, na inicijativu našeg 
dugogodišnjeg člana, Frana Frlete.

A z maškarami smo počeli valje nakon Sveta tri kralja, 
kad smo prvi put z našin Adamon pasali kantajuć i 
svirajuć po Kraljevici. I tako saku subotu te za kraj 
na mesopusni utorak i Čistu sredu , kad smo Adama i 
osudili i važgali. Va međuvrimenu smo obašli Bakarac, 
Šmriku, Križišće, Drivenik, Tribalj, Grižane, Bribir, 
Novi Vinodolski, Selce, Crikvenicu, Kostrenu i Hreljin. 
Va Kraljevici ni ulice po koj nismo pasali, svirali smo 
dičici va vrtiću, na Fortici i na Oštru a i penzionerimi va 
Kraljevici i va domu na Oštru.

Mesopustari Kraljevice
Tekst: Romeo Špegar

Ovin puten ću se još jedanput zahvalit simi ča su nas tako 
lipo dočekali.
Nastupili smo i v Riki na karnevalu, z maskun „Galeb i 
mi“, ka je za nas posebna aš se ipak taj brod obnavlja va 
našen škveru pa smo njin povidali ovako:

Lipo li je, lipo li je
Sprid Hooka kafe pit

Priko Rive Tebe gljedat
I na brige pozabit

Aaaaa... moj Galebe!
Dragi Ričani, za Vas ne znamo

Ma mi naš vrtić imamo
Autobusni kolodvor nan ne triba

Aš Aututrolej za nas ionako ni briga
Zato smo se va velo delo dali

Kako bimo Van Galeba na vrime dopeljali
Uredit ćemo Van ga kod pupu

A poslali ste nan običnu latu šupu!
Zato mi Vojko dobro stoj

I ničega se Ti ne boj
Obriši tu suzu z svoga lica

Aš Ti Galeba ponosno dela CELA KRALJEVICA!

Kad sve ovo skupa zbrojin, ispada da smo od Novoga leta 
mi Mesopustari proveli baren 40 dani svi zajedno. Sad je 
vrime za malo počinut. Vidimo se na letnjimi karnevali!

UDRUGE

 Dragi naši članovi, dragi sadašnji pa i budući 
umirovljenici.......

Ono što svi znamo je da umirovljenicima, ljudima treće 
životne dobi baš i ne cvjetaju ruže, da se sreću u toj 
svojoj poznijoj životnoj dobi sa situacijama za koje su 
mislili, a svakako priželjkivali da su iza njih, odgojili su 
i odškolovali djecu, većinom u maksimalnom trajanju 
odradili i svoj radni životni vijek, nešto kroz taj svoj radni 
vijek i stvorili nadajući se da ih umirovljenjem čekaju 
takozvani zlatni, mirni, ugodni dani koje će provoditi ako 
i ne u obilju, a ono svakako bez nekih većih turbulencija 
unutar tog zasluženog umirovljeničkog statusa.

Udruga umirovljenika grada Kraljevice
Tekst: Antonija Januzović

No, i na žalost za većinu to očekivanje  pokazalo se da su 
se sa tim novim svojim statusom kao umirovljenici našli 
u većini slučajeva na marginama očekivanog što kroz 
primanja mirovina koje ne mogu i ne prate adekvatno 
podmirenje osnovnih životnih potrebe...........ne želja 
i željica, već potreba. Zato i stoga, biti članom Udruge 
umirovljenika pokazuje se da članstvom u Udruzi, a 
koliko je Udruga kao neprofitabilna organizacija u 
stanju svojim radom i angažmanom, organizirana na 
volonterskoj osnovi  ipak donosi barem djelomično, i/ili 
povremeno neko svjetlo u život umirovljenika kako bi što 
lakše preživljavali pa proživljavali svoje dane i godine.
U prošloj, 2019-toj godini imali ste priliku čuti na 
Pomorskom radiju Bakar jednosatnu emisiju o 
mnogočemu čime se Udruga umirovljenika Grada 
Kraljevice bavi i na koje sve načine nastoji kako uljepšati 
život svojih članova tako im ga i donekle olakšati što 
kroz nabavku ogrjeva koje se može plaćati na rate, 
preko sudjelovanja na sportskim igrama koje se za njih 
organiziraju, organiziranjem fizioterapeutskim vježbama 
da bi i u trećoj životnoj dobi ostali što duže funkcionalni, 
nabavkom uz pomoć Grada i kardio spravama kao i 
nabavkom računalnih uređaja da i u toj domeni  kroz 
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napredak te vrste komunikacija ne ostanu zakinuti. 
Uz to Udruga je i u segmentu svakodnevnice življenja 
uspjela organizirati i popuste pri potrebitih liječničkih 
pregleda, popuste pri kupovini živežnih namirnica, ali 
i mogućnosti da svojim članovima omogući i nabavku 
puretine i piletine iz prirodnog uzgoja bez nitrata i ostalih 
kemijskih dodataka koje djeluju na zdravlje svakog 
čovjeka pogotovo starije populacije.
Udruga ne zanemaruje ni onaj duhovni dobitak koji 
dodatno uljepšava život pa ste kroz emisiju Kanala RI 
imali priliku vidjeti barem dio i tog događanja, ukoliko 
već niste bili na otvorenju izložbe akademskog slikara 
i kipara Hinka Gudca -  upoznati se i sa tom vrstom 
aktivnosti pa već tradicionalno za dane Mikuljne se 
organizira predstavljanje značajnih likovnih stvaraoca, 
umjetnika Kraljevičana koji su ostavili značajan i dubok 
trag u svijetu umjetnosti pa i na taj način prezentirali 
naš Grad Kraljevicu, a potrebno ih se prisjetiti odnosno 
podsjetiti se na koje je sve načine Kraljevica bila i jest 
značajan nam naš Primorski grad.
Dakako, Udruga za svoje članove organizira i izlete 
prema interesu članova pa da se ne bi mislilo kako se ti 
izleti pokrivaju iz sredstava Udruge plaćanjem članarine 
potrebno je naglasiti da te organizirane izlete plaćaju 
oni koji na njih idu iako se nastoji i uspijeva naći što 
kvalitetnija ponuda po minimalnoj cijeni. I kakva bi mi to 
bili kvalitetna Udruga koja eto ulazi u svoj 24-godišnji rad 
i postojanje, a da za članove ne organiziramo takozvani 
kasniji ručak krajem godine odnosno pred Božić i Novu – 
predstojeću nam godinu ?!
Ovim kraćim uvidom iz rada u 2019. godine, želimo 
naglasiti slijedeće:
- Udruga umirovljenika Grada Kraljevice je neprofitabilna 
Udruga i bez svesrdne pomoći Grada mnogo toga gore 
navedenog ne bi bilo moguće ostvariti.
- Članovi Izvršnog odbora Udruge sve što rade, rade na 
dobrovoljnoj osnovi, rade volonterski čak koriste svoje 
telefone, svoj prijevoz,  daju svoje vrijeme Udruzi  bez 
ikakve naknade pa ni potrebe za ikakvom zahvalom.
- Često čujemo pitanja na što se troši članarina Udruge /
prošle godine brojili smo 393 članova/koju smo ove 2020. 
godine podigli za 10.00 kn pa sada iznosi 40.00 kn za 
cijelu godinu s posebnom napomenom da smo još daleko 
ispod članarine koje većina Udruga umirovljenika u našoj 
Županiji su još prije par godina podigli na 50, 60 pa i 70 
kuna.
E pa ovako dragi naši članovi Udruge:
- dužni smo od skupljene članarine za tekuću godinu 
uplatiti Matici umirovljenika Hrvatske 10%,
- dužni smo od skupljene članarine za tekuću godinu 
uplatiti Matici umirovljenika PGŽ-a 1%,
- dužni smo svakomjesečno plaćati TV pretplatu u Klubu 
umirovljenika,
- dužni smo godišnje servisirati klima uređaje,
- dužni smo participirati troškove sportskih susreta koje 
organizira Županija,
- pokrivamo troškove potrošnog kancelarijskog materijala 
/papir, tinta i sl./ kada Vas obavještavamo o događanjima 
na našim oglasnim pločama, ili printamo zahvalnice, 
priznanja pa čak i kataloge za izložbe, a sve temeljem što 

manjeg troška,
- u potpunosti pokrivamo sportske turnire koje 
organiziramo u vlastitoj režiji što je u pravilu godišnji 
tradicionalni  Turnir u pikadu povodom Dana žena pa i 
neke druge, a na želju članova,
- dijelom pokrivamo troškove izložbe za Mikuljnu,
- u potpunosti pokrivamo trošak Božićnog/Novogodišnjeg 
ručka za sve članove,
- u potpunosti pokrivamo trošak internetske veze za 
računala – A1, a svaki član može koristiti WI-FI  za 
svoje pametne telefone kao i računala, printer i scener 
potpuno besplatno,
- u potpunosti pokrivamo poklon pakete za bolesne kada 
ih se obilazi, ili za one članove preko 90 godina starosti 
kada ih se posjećuje pred Božić //cca 150.00 kn vrijednosti 
paketa//,
- obavezno na godišnjoj razini doniramo Vartogasnom 
društvu Kraljevica 1000.00 kn za heroje Kornata,
- nastojimo, prema zamolbama koje primamo, a ovisno 
o ostatku sredstava koje imamo donirati i druge Udruge, 
napose dječje/tinejdžerske Udruge
- svakomjesečno plaćamo knjigovodstveni servis kojeg po 
Zakonu moramo imati kako bi imali točan i jasan priliv 
pa odliv sredstava te kako bi Udruga transparentno bila 
vođena, a vođena jest.
Eto, dragi naši članovi, ukoliko išta od skupljene 
članarine ostane taj eventualni preostali sitniš se 
prebacuje u slijedeću godinu.
Ono što Vam iznova posebno napominjemo jest:  ni 
jednu lipu za svoj rad članovi Izvršnog odbora Udruge 
umirovljenika Kraljevica niti traže, niti mogu dobiti  po 
našoj zamisli i orijentaciji u radu – čak i svoje eventualne 
kavice, ili pokoji sok ti aktivni ljudi plaćaju iz svojih 
novčanika u nekom od ugostiteljskog objekta gdje se 
eventualno nađemo kada je potrebno, a sve zbog neke 
moguće nove ideje kako još više unaprijediti rad Udruge.
Iskreno i jasno, ponosni smo i zadovoljni što sve 
navedeno vlastitim radom, umom, znanjem i  najviše 
voljom - sve gore navedeno smo u stanju pokriti 
sakupljenom članarinom.
Za sve ostalo, što treba - kako bi nam Klub funkcionirao 
pa izgledao na adekvatnoj-pristojnoj razini za druženje 
članova Udruge – pokrivamo javljanjem se na natječaje 
koje jednom godišnje objavljuje Grad koje nam u 
pravilu Grad Kraljevica i odobrava, a i ta odobrena 
sredstva moramo Gradu krajem godine jasno obrazložiti 
i dokumentirati da su namjenski uložena za što su i 
odobrena.
Tako nam je Grad odobrio sredstva za kardio sprave, 
traku za hodanje, nordijske štapove, električni pikado, 
viseću kuglanu.  Odobrio nam sredstva za mini računalni 
centar od dva računala, printer i scaner, laptop te 
adekvatne stolove i stolice za isti. Odobrio nam sredstva 
za nabavku novih stolica odnosno potrebnog inventara 
jer je postojeći star cca 30 godina, a što je Klub „bogatiji” 
sofisticiranom tehnikom time je potreban i nadzor WI-
FI kamerom od sve većeg prisutnog kriminalnog miljea. 
Odobrio nam je sredstva za organizaciju izložbi koje su 
na zavidnoj razini...itd.itd. - ali i ovdje je važno naglasiti 
da dodijeljena nam sredstva itekako cijenimo, ispravno 
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ŠTO ZNAČE FIZIOTERAPEUTSKE VJEŽBE KOJE UDRUGA 
ORGANIZIRA:
Starenje zasigurno ne možemo zaustaviti, ali možemo 
utjecati na to kako će nam izgledati "zlatne godine". 
Vaša budućnost je u vašim rukama, a fizioterapeuti 
su tu da pomognu. Stručnim savjetima i posebno 
dizajniranim programima za vježbanje, fizioterapeut 
vam može pomoći pa prevenirati razvijanje kroničnih 
stanja i svladati neka fizička ograničenja. Iskoristite i tu 
mogućnost za sebe.
Udruga umirovljenika Grada Kraljevice održava 
medicinske vježbe već 15 godina. Prve vježbe održavale 
su se u Klubu umirovljenika gdje je zbog interesa članova 
- prostor bio-postao pretijesan.
Prigodom otvorenja dvorane Praktikum, ponuđena nam 
je dvorana te smo prihvatili ponudu....opet voljom i 
željom Grada. 
Vježbe se održavaju od 1. listopada tekuće godine 
do 31. svibnja slijedeće godine i to dva puta tjedno: 
ponedjeljkom i četvrtkom od 17 do 19 sati u dvije grupe. 
Medicinske vježbe održavaju se pod vodstvom stručnog/
školovanog/adekvatnog fizioterapeuta te sadašnje vježbe 
ista fizioterapeutkinja održava već punih 7 godina.
Važnost medicinskih vježbi je nedvojbeno značajna u što 
kvalitetnijem svakodnevnom životu, pogotovo ljudi starije 
životne dobi. Kada tome nadodamo da imamo predivan 
- adekvatni  prostor i uvjete vježbanja koji donosi 
samo dobrobiti na ljudsko zdravlje  i što dužu životnu 
funkcionalnost nekog posebnog razloga ne iskoristiti i tu 
mogućnost koju Vam pruža Udruga – nema.
U prilog navedene tvrdnje posebno treba istaknuti da 
imamo sudionice vježbanja koje čak dolaze iz Jadranova i 
Crikvenice....prepoznavajući navedene dobrobiti.
Bez obzira na navedeno  - ostaje činjenica da bi odaziv 
članova Udruge trebao biti daleko veći. Imamo članove 
raznih dobi, najdugovječnija vježbenica je gđa. Modrčin 
na koju smo posebno ponosi, a ona je jasan dokaz 
da godine ne moraju pa realno i nisu i ne smiju biti 
ograničenje pri odluci da se vježba. Iste vježbe održavaju 
se u Bakarcu i Šmriki također dva puta tjedno.
Unutar par godina članice iz Bakarca su dolazile u 
Kraljevicu na vježbe. Zbog većeg interesa počele su se 
vježbe održavati i u Bakarcu.
Oni za sebe kažu: „....zimi živimo za vježbe i 
maškare......”-pa zar to nije lijepo čuti, poticajno čuti?
Razmislite................neaktivan život, život u 4 betonska 
zida - donose ono što si i ne želimo.

AKCIJA UDRUGE U 2020. GODINI
Na žalost – sve češće čujemo pa i čitamo u dnevnim 
medijima  kako su i osobe starije životne dobi često 
žrtve  kaznenih djela, a u većini slučajeva počinitelji 
iskorištavaju baš tu njihovu dob. Temeljem toga, Udruga 
je imala potrebu organizirati prezentaciju u suradnji sa 
Policijskom upravom PGŽ-a za svoje članove kako ne 
doći u sličnu situaciju. Prezentacija Policijske uprave je 
bila izuzetno dobro organizirana, jasna, konstruktivna 
i svakako ju je bilo vrijedno i slušati, pa slajdovima i 
sagledati, ali i mogućnošću da se na pitanja dobije i 
adekvatan odgovor.

vrednujemo, racionalno i promišljeno ih ulažemo kao 
dobri domaćini u boljitak Udruge. Zahvaljujući tim 
odobrenim sredstvima, dodjelom nam adekvatnog 
prostora - slobodno se može ustvrditi da smo jedna od 
bolje organiziranih Udruga umirovljenika u PGŽ-u, ako 
ne i šire.
Ovime koristimo priliku da ukoliko netko od članova 
Udruge umirovljenika Grada Kraljevica ima potrebu, želju 
pa  i viziju da ima prostora za još boljim unapređenjem 
rada – biti će nam drago saslušati svaki dobronamjeran 
i konstruktivni prijedlog – dapače, svaki član Udruge 
slobodan je  pristupiti pa uzeti doprinos u radu Izvršnog 
odbora Udruge te ćemo ih rado i radosno dočekati jer 
posla uvijek ima ako ga se želi raditi......besplatno.
Vizija nam je u 2020. godine osigurati topli obrok za sve 
članove Udruge ukoliko ste zainteresirani pa molimo 
zainteresirane da se jave u Klub, voditelju Kluba od 15.00-
19.00 sati, ili na tel. 099  651 2285 i 095 824 3255 – od 17.00 
do 19.00 sati.
Naime, potrebno je reći pa i znati: ljudima treće životne 
dobi dvije stvari su nužnost: - toplina tokom zime i barem 
1 topli obrok dnevno tijekom cijele godine.
Što više budemo imali zainteresiranih – to nam pružate 
mogućnost da lakše, moguće i  jednostavnije pa uz 
neku prihvatljivu cijenu koju bi snosili zainteresirani -  
navedeno i organiziramo.
Ovime Vas pozivamo da se bez obzira na Vaša primanja, 
bez obzira na cenzus koji je propoziran, bez obzira na 
eventualnu nelagodu ukoliko Vam je to neka misaona 
kočnica – slobodno javite.....mi smo otvorena Udruga 
koja je samo zainteresirana za što veći i kvalitetniji 
boljitak naših članova.
Niti jesmo, niti to želimo biti – politički orjentirana - 
organizirana Udruga. Otvoreni smo saslušati i pomoći 
svakom umirovljeniku, članu naše Udruge  ukoliko je to 
iole u našoj moći.
U ime navedenog .....saslušajte nas  pa ispravno 
nas doživite jer nam je misao/vodilja – empatija i 
dobronamjernost spram svakog člana Udruge.

UDRUGE
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Prenosimo dio članka PU PGŽ koji je objavljen u 
njihovom listu: 
„U  prostorijama Udruge umirovljenika Grada Kraljevice 
održano je edukativno predavanje na temu „Osobe zrelije 
životne dobi kao žrtve kaznenog djela“. Predavanje je 
održao policijski službenik iz Odjela prevencije Policijske 
uprave primorsko-goranske, Toni Stanić, koji je prisutne 
upoznao s pojavnim oblicima kaznenih djela imovinskog 
kriminaliteta poput krađa, drskih krađa, uličnih 
prijevara, ali i prijevara na kućnom pragu te razbojništva. 
Naglasak provedene edukacije je bio na senzibiliziranju 
osoba starije životne dobi o potrebi samozaštitnog 
ponašanja, kako bi se povećao njihov osjećaj sigurnosti te 
time smanjio broj  kaznenih djela na njihovu štetu. 
Dvadesetak, ako ne i više - prisutnih umirovljenika 
aktivno je sudjelovalo u predavanju, posebno pokazavši 
zanimanje za samozaštitu i prevenciju provala u domove 
te problematiku kartičnih prijevara. 
Tijekom predavanja podijeljeno je osamdesetak 
promidžbenih letaka i materijala s tematikom 
samozaštite i prevencije kaznenih djela imovinskog 
kriminaliteta. 
Osobe starije životne dobi često su žrtve  kaznenih djela, 
a u većini slučajeva počinitelji iskorištavaju  njihovu 

dob, dobronamjernost ili nepažnju. U cilju prevencije 
kaznenih djela na njihovu štetu, osobito onih imovinskog 
karaktera, policija organizira preventivne aktivnosti 
kojima se starijoj populaciji nastoji  pružiti  informacije 
koje im mogu omogućiti  kvalitetniji i sigurniji život.”.

Dragi naši članovi Udruge, ali i budući članovi Udruge 
– kao što možete u ovom članku pročitati, Udruga 
umirovljenika Grada Kraljevice je aktivna udruga u 
mnogim segmentima života ljudi treće životne dobi.
Pridružite nam se jer zajedno smo jači, zajedno možemo 
više i bolje.
Čovjek nije otok, čovjek treba društvo sličnih sebi , čovjek 
treba potporu pa ma koliko moguće bila i mala, ali je 
uvijek značajna.
Izoliranost, samoća nije dobar izbor za nikog - napose ne 
za ljude treće životne dobi.
Zadovoljstvo, dobro raspoloženje, druženje pa čak i 
osjećaj sreće nije nam unaprijed određeno.
Sve to biramo ipak mi – sami!!!

 
NEKA NAM GRAD  NEKA NAM GRAD 

BUDE UREDAN I ČIST!
 

 
GRAD KRALJEVICA 

Cijenjeni građanke i građani, 

Pravilnim gospodarenjem otpadom i 
odvojenim sakupljanjem otpada može 
se bitno smanjiti količina otpada kao i 
smanjiti troškovi zbrinjavanja otpada jer 
otpad može biti korisna sirovina za nove 
proizvode. Izdvojite otpad koji se može 
reciklirati i odlažite ga u posude 
namijenjene toj vrsti otpada. 

Zabranjeno je nepropisno odlaganje 
otpada i odlaganje otpada u okoliš.  

Ovom prilikom pozivamo građane da 
prijave nepropisno odbačen otpad u 
okoliš, glomazni otpad te opasni i 
građevinski otpad ostavljen na javnoj 
površini. Obavijest se može dostaviti 
osobno ili putem pošte na popunjenom 
obrascu koji je dostupan na internetskoj 
stranici Grada. 

Za bilo koju informaciju možete 
kontaktirati Vlastiti pogon na 051/ 286 
453 

 
 
 

 
 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 

 
 

ODVOZ GLOMAZNOG     
OTPADA 

 

 

Odvoz glomaznog otpada 
može se i naručiti, a za dodatne 
informacije kontaktirati Čistoću 
d.o.o. Rijeka na tel:353-416. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ovim putem želimo skrenuti 
pozornost i na  

neprikladno i nepropisno 
odlaganje komunalnog otpada. 

 
 

Zabranjeno je odlagati otpad izvan 
posuda. 

Zabranjeno je oštećivati posude za 
otpad, po njima crtati i pisati te ih 
premještati s obilježenog mjesta. 

Građani su dužni iz kućnog otpada 
izdvojiti otpad koji se može reciklirati 
i odložiti ga u posudu namijenjenu 

toj vrsti otpada. 
U posude za otpad zabranjeno je 
odlagati opasni i tehnološki otpad, 

otpadni građevinski materijal, otpad 
iz klaonica, mesnica, ribarnica, 

leševe životinja, akumulatore, auto 
gume, električne baterije, granje, 
otpad iz vrta, žar te tekuće i polu 

tekuće stvari. 
KAZNENE ODREDBE: od 300,00 - 500,00 kuna (za 
fizičku osobu); od 500,00 - 2.000,00 kuna (za fizičku 

osobu obrtnika i osobu koja obavlja drugu samostalnu 
djelatnost); od 1.000,00 - 3.000,00 kuna (za pravnu 
osobu); od 300,00 - 1.000,00 kuna (za odgovornu 

osobu u pravnoj osobi). 
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Iza nas je još jedna uspješna godina, godina u kojoj smo 
proslavili visoku 125. obljetnicu osnutka i neprekidnog 
djelovanja HGD „Zvijezda Danica“. Da podsjetimo, 
„Zvijezda Danica“ osnovana je  18. prosinca 1894. g. 
i od tada neprekidno djeluje, pa se tako ubraja među 
najstarija i najtrajnija glazbena društva u Hrvatskoj.
Odlučeno je da se ova visoka obljetnica dostojanstveno 
obilježi nizom koncerata diljem Hrvatske koji su 
zamišljeni kao glazbena monodrama, a prema zamisli 
našeg  umjetničkog voditelja Frana Frlete. Zahvaljujući 
neiscrpnoj kreatvnosti našeg dirigenta Frana Frlete 
koji je osmislio i napisao tekst monodrame ali izabrao i 
skladbe koje su popratile taj tekst, nastala je vrlo uspješna 
monodrama koja je oduševila publiku diljem Hrvatske. 
Glazbena monodrama  „Zvijezda Danica“ zamišljena je 
kao personifikacija „Zvijezde Danice“, „dame poodmakle 
dobi, stare 125 godina“ koja priča o svojem rođenju, 
mladosti, nepokolebljivom duhu, starosti i naposlijetku 
budućnosti. Ona pripovjeda na jedan potpuno novi i 
interesantan način povijest pjevačkog Društva, punu 
andegdota  i sve ostalo što je u ovih velikih 125 godina 
„Zvijezda Danica“ ostvarila s posebnim osvrtom na 
dirigente koji su umjetnički vodili društvo kroz povijest.
Tijekom rada zbora djelovalo je ukupno četrnaest 
voditelja, koji je svaki ponaosob zauvijek ostavio 
specifičan umjetnički trag. Kao glazbena kulisa 
spomenutoj  monodrami  bilo je izvedeno niz 
skladbi hrvatskih i svjetskih autora a koje su na neki 
specifičan način obilježile  rad pojedinog dirigenta 
koji je vodio naš zbor. U Kraljevici je ova glazbena 
monodrama bila predstavljena početkom srpnja na 
otvaranju „Kraljevačkog kulturnog leta“, hvale vrijedne 
manifestacije koju naš grad održava tradicionalno već 
25. godina.  Bila je to praizvedba koja je izazvala velko 
oduševljenje kod publike. Mnogi su se prisjetili svojih 
godina provedenih u zboru i lijepih uspomena iz tog 
vremena. Dugotrajan aplauz i zadovoljstvo publike ovom 
izvedbom bili su nagrada za sav trud koji je uložen u 
pripremu ove glazbene mono drame. Još su mjesecima 
stizale pohvale i čestitke zboru i na tome se zahvaljujemo 
svima.
U listopadu je ista glazbena monodrama izvedena u 
Rijeci u Guvernerovoj palači, a u  studenom i prosincu  su 
ostvareni nastupi u Karlovcu u Gradskom kazalištu „Zorin 
dom“  i Slavonskom Brodu u Kazališno – koncertnoj 
dvorani  „Ivana Brlić – Mažuranić“. Oba koncerta bila 
su izuzetno dobro posjećena i  vrlo uspješna, a naročito 
dobro je prihvaćen naš čakavski govor  na kojem 
je monodrama izvedena. Ugodno nas je iznenadila 
ista reakcija publike kao u Kraljevici: oduševljenje i 
dugotrajan aplauz. Ova gostovanja potaknula su  nova 
prijateljstva i nove suradnje. Nažalost, zbog nedostatka 
financijskih sredstava nije bilo moguće  posjetiti  još neke 
gradove koji  su bili planirani. 
Na poziv Kulturnog društva „Moški pevski zbor Talum“ 
iz Kidričeva, zbor je  u svibnju gostovao u Sloveniji 
u Ptuju na jubilarnoj 15. smotri zborova „Od Save do 

Drave“. Bilo je to uzvratno gostovanje, a domaćini su se 
potrudili vrlo lijepo ugostiti naš zbor. Bila je to izvrsna 
prilika za promociju hrvatske glazbene kulturne baštine 
a naš nastup bio je vrlo srdačno pozdravljen. Na Smotri 
zborova „Naš kanat je lip“ u Poreču zbor je sudjelovao 
početkom lipnja nastupivši u Sabornici. Nastup je bio 
odličan,  izvedena je skladba Ivice Frlete „Kanat od 
mladosti“, koja je oduševila publiku.
U prosincu održan je tradicionalni Božićni koncert  u 
predivnom ambijentu Dvorca Frankopan. Na repertoaru 
su bile tradicionalne božićne pjesme, dio skladbi iz 
glazbene monodrame „Zvijezda Danica“ ali i dvije 
novopripremljene skladbe iz mjuzikla „Kosa“ i „Kralj 
lavova“, kao najava nove budućnosti zbora.
Kao što je već naglašeno,  ljudi su ti koji čine zbor 
uspješnim. Dolaskom Frana Frlete  na mjesto 
umjetničkog voditelja članstvo se udvostručilo u samo 
godinu dana s tendencijom daljnjeg rasta. Kako bi 
osigurali budućnost  ovog slavnog zbora cilj je privući 
mlade u zbor kako bi oni nastavili tradiciju zborskog 
pjevanja u našem gradu. Svjesni činjenice da se vrijeme 
ubrzano mijenja donoseći nove izazove i afinitete mladih 
odlučeno je ponuditi potpuno novi moderni repertoar.
Prihvaćena je ideja umjetnićkog voditelja Frana Frleteda 
da se krene sa pripremama songova iz poznatih svjetskih 
ali i domaćih mjuzikla.  Cijela ideja oblikovana je kroz 
veliki i zahtjevan projekt „Mjuzikl va Kraljevici“.
Ovom prilikom pozivamo sve mlade i sve koji se osijećaju 
mladima da nam se pridruže. Redovite probe održavaju 
se ponedjeljkom i četvrtkom od 20,00 do 22,00 sata. 
Atmosfera u zboru je prijateljska, opuštena, duhovita 
i izuzetno kreativna. Zato, ako želite svoje slobodno 
vrijeme provesti kvalitetno i kreativno , pridružite nam 
se i na taj način pomognite svojoj lokalnoj zajednici  u 
očuvanju kulturne baštine.
Osim ovog velikog projekta „Mjuzikl va Kraljevici“  u 
2020. očekuju nas još gostovanja u Zadru, Šibeniku, 
Poreču i Ohridu u Makedoniji. Mnogi naši sugrađani 
godinama su se okupljali u pjevačkom društvu i prenosili  
ljubav i smisao za glazbu na mlađe naraštaje pa je tako 
zborsko pjevanje u Kraljevici postalo tradicija. “Zvijezda 
Danica“ je prošla kroz razne ratove, kroz promjene 
društvenih uređenja, kroz propale države, ali je „Zvijezda 
Danica“ opstala zahvaljujući ljudima i njihovoj ustrajnosti 
da očuvaju glazbenu baštinu i hrvatsku riječ.

HGD „Zvijezda Danica“ 
Prošlost, sadašnjost, budućnost

Tekst: Dubravka Poljanšek

UDRUGE

 
NEKA NAM GRAD  

BUDE UREDAN I ČIST!
 

 
GRAD KRALJEVICA 

Cijenjeni građanke i građani, 

Pravilnim gospodarenjem otpadom i 
odvojenim sakupljanjem otpada može 
se bitno smanjiti količina otpada kao i 
smanjiti troškovi zbrinjavanja otpada jer 
otpad može biti korisna sirovina za nove 
proizvode. Izdvojite otpad koji se može 
reciklirati i odlažite ga u posude 
namijenjene toj vrsti otpada. 

Zabranjeno je nepropisno odlaganje 
otpada i odlaganje otpada u okoliš.  

Ovom prilikom pozivamo građane da 
prijave nepropisno odbačen otpad u 
okoliš, glomazni otpad te opasni i 
građevinski otpad ostavljen na javnoj 
površini. Obavijest se može dostaviti 
osobno ili putem pošte na popunjenom 
obrascu koji je dostupan na internetskoj 
stranici Grada. 

Za bilo koju informaciju možete 
kontaktirati Vlastiti pogon na 051/ 286 
453 
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OTPADA 

 

 

Odvoz glomaznog otpada 
može se i naručiti, a za dodatne 
informacije kontaktirati Čistoću 
d.o.o. Rijeka na tel:353-416. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ovim putem želimo skrenuti 
pozornost i na  

neprikladno i nepropisno 
odlaganje komunalnog otpada. 

 
 

Zabranjeno je odlagati otpad izvan 
posuda. 

Zabranjeno je oštećivati posude za 
otpad, po njima crtati i pisati te ih 
premještati s obilježenog mjesta. 

Građani su dužni iz kućnog otpada 
izdvojiti otpad koji se može reciklirati 
i odložiti ga u posudu namijenjenu 

toj vrsti otpada. 
U posude za otpad zabranjeno je 
odlagati opasni i tehnološki otpad, 

otpadni građevinski materijal, otpad 
iz klaonica, mesnica, ribarnica, 

leševe životinja, akumulatore, auto 
gume, električne baterije, granje, 
otpad iz vrta, žar te tekuće i polu 

tekuće stvari. 
KAZNENE ODREDBE: od 300,00 - 500,00 kuna (za 
fizičku osobu); od 500,00 - 2.000,00 kuna (za fizičku 

osobu obrtnika i osobu koja obavlja drugu samostalnu 
djelatnost); od 1.000,00 - 3.000,00 kuna (za pravnu 
osobu); od 300,00 - 1.000,00 kuna (za odgovornu 

osobu u pravnoj osobi). 
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Svečano obilježen Dan državnosti

Polaganjem vijenaca i paljenjem svijeća na spomenik 
poginulim hrvatskim braniteljima kod Doma kulture i 
sporta te na spomenik NOB- a u Kraljevici je svečano 
obilježen Dan državnosti. 

Vijence su položili predstavnici Grada Kraljevice, 
predvođeni gradonačelnikom Daliborom Čandrlićem 
i zamjenicom Paulom Vučković, kao i predstavnici 
kraljevičkog UDVDR- a te gradskog Stožera civilne 
zaštite. 

Goran Milić vam predstavlja……
Kraljevicu

Tekst: Ana Prodan Mogorović

U ožujku su predstavnici Grada Kraljevice ugostili 
ekipu s Hrvatske radio televizije – HTV.  Dužili smo se, 
razgovarali, a u ležernom smo se tonu dotakli i ozbiljnih 
tema. S gospodinom Goranom Milićem nikada nije 
dosadno ...naprotiv, intrigantno, inspirativno i poticajno 
na razmišljanje, u svakom slučaju zanimljivo….Turizam 
ili brodogradnja? Mogućnosti suživota...Način života, 
trenutno stanje, prednosti i nedostaci...pogledi na jučer, 
danas, a najviše sutra... Smjernice budućeg razvoja, 
strategija i perspektiva...

Dokumentarac “Destinacija Hrvatska”- Kraljevica 
prikazana je na HTV 1, a oni koji nisu uspjeli pogledati 
možete ga pronaći na www.youtube.com.

Kraljevičani pamte Vukovar i 
Škabrnju

Tekst: Igor Konjević

“Dan sjećanja na žrtvu Vukovara” u Kraljevici su brojni 
građani dostojanstveno obilježili paljenjem svijeća na 
spomenik poginulim hrvatskim braniteljima u parku 
ispred Doma kulture i sporta. 

Sve generacije Kraljevičana prisjetile su se Vukovara i 
Škabrnje. U parku ispred Doma kulture i sporta najmlađi 
su prijepodne svijećama ispisali naziv Grada heroja, a u 
poslijepodnevnim je satima služena sveta misa.

Nakon mise posvećene vukovarskim žrtvama, koju 
je u crkvi svetog Nikole predvodio kraljevički župnik 
vlč. Matija Žugaj, Kraljevičani su se okupili pokraj 
spomenika palim u Domovinskom ratu te paljenjem 
svijeća dostojanstveno obilježili “Dan sjećanja na žrtvu 
Vukovara”.

Obilježavanje “Dana sjećanja na žrtvu Vukovara” 
zajednički su organizirali Grad Kraljevica, Udruga 
dragovoljaca i veterana Domovinskog rata Grada 
Kraljevice i Osnovna škola Kraljevica.

Vijesti ukratko
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Hodočasnici s Murtera posjetili svetište sv. Nikole biskupa
Tekst: Anto Ravlić

U Kraljevicu je došlo šezdesetak hodočasnika iz župe sv. Mihovila

U najstarije svetište sv. Nikole biskupa u Hrvatskoj, početkom ove godine pristigli su prvi ovogodišnji hodočasnici. S 
otoka Murtera došlo je šezdesetak hodočasnika iz župe sv. Mihovila. Među njima su bili članovi bratovštine sv. Nikole, 
pučki pivači i župljani. Sveta misa, koju je predvodio župnik i upravitelj svetišta vlč. Matija Žugaj, započela je svečanim 
ulazom i unosom barjaka bratovštine u svetište. Pučki pivači zapjevali su na početku svete mise himnu sv. Nikoli, te 
“pištulu” - pjevanu poslanicu, a poslije pričesti himnu “Te Deum” kao zahvalu Bogu na ovom hodočašću. Sveta misa 
završila je pjesmom pučkih pivača Gospi od Gradine.

Na kraju misnog slavlja, hodočasnici su poklonili sliku kornatskog otočja župi, te svoje domaće proizvode i pjesme 
župniku. Župnik je hodočasnicima i članovima bratovštine uzvratio poklonivši staklenu repliku kipa sv. Nikole biskupa 
iz Kraljevice.

Primorsko-goranska županija od 1. siječnja preuzela poslove
Ureda državne uprave

Tekst: Ana Prodan Mogorović

Temeljem Sporazuma između Ministarstva uprave i Primorsko-goranske županije potpisanog 16. prosinca 2019. 
godine, od 1. siječnja 2020. godine Upravna tijela Primorsko-goranske županije počeli su obavljati povjerene poslove 
koje je do sada obavljao Ured državne uprave.

Primorsko-goranska županija osim poslova preuzela je i 127 službenika koji su nastavili obavljati svoje poslove kao 
zaposlenici Županije i raspoređeni unutar postojećih županijskih upravnih odjela sličnih nadležnosti. Povjereni poslovi 
obavljat će se na istim lokacijama kao i do dana preuzimanja.

Novost je da se Pisarnica Primorsko-goranske županije nalazi na novoj adresi Riva 10, Rijeka (prizemlje, šalter br. 8). 
Dodatne informacije s točnim lokacijama i uredovnim vremenima pojedinih službi nalaze se na mrežnim stranicama 
Primorsko-goranske županije.

Splitski komičari u PraktikUmu
Tekst: Doris Polić

Nakon rasprodane turneje po Istri i Kvarneru najbolji splitski komičari po prvi put počastili su i Kraljevicu svojim 
humorom. Do sada su punili klupske prostore po Splitu, dvorane po Dalmaciji i ostatku zemlje, oduševljavali publiku 
gdje god su nastupali, a tako je bilo i u Kraljevici. Ante Travizi, Ivica Lazaneo, Tomislav Primorac i Josip Škiljo otrkrili 
su novu dimenziju splitskog humora i pokazali zašto je SplickaScena hit, a publika u Kraljevici imala je priliku kroz 90 
minuta uvjeriti se u isto. Nadamo se nekom novom gostovanju!

VIJESTI UKRATKO
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Lovačko društvo „Srndać“ je nakon niza zaprimljenih prijava i zahtjeva za poduzimanjem mjera radi otklanjanja opasnosti i 
zaštitu od šteta od divljih svinja na području Grada Kraljevice dalo priopćenje kako slijedi:
Na sve prijave za poduzimanjem mjera radi otklanjanja opasnosti i zaštitu od šteta od divljih svinja na području Grada 
Kraljevice smo do sada reagirali u skladu s mogućnostima koje nam pruža Zakon o lovu i pripadajući propisi u okvirima kojih je 
naša udruga dužna djelovati. 
Sukladno odlukama Nacionalnog Stožera civilne zaštite od ožujka 2020. godine nismo imali slobodan pristup lovištu te su sve 
akcije prihrane, zaštite i lova koje preventivno poduzimamo obustavljene. Nacionalni Stožer civilne zaštite još nije dopustio 
nastavak svih aktivnosti u lovištu. Očekujemo dozvolu za nastavak radnih aktivnosti prihrane i zaštite i lovnih aktivnosti 
smanjenja brojnog stanja divlje svinje prema Naredbi o sprečavanju širenja ASK početkom lipnja ove godine.  
Organizirati ćemo da lovnik Društva ponovno obiđe lokacije iz prijave i predmetni dio granice lovišta kako bi utvrdili sve 
okolnosti i eventualne dodatne akcije koje se mogu poduzeti.
U normalnim okolnostima kad imamo pristup lovištu, članovi Društva na rubovima lovišta izvan naseljenog mjesta izlažu 
prihranu divljači kako bi divljač držali van područja naselja, a na poznatim putevima migracije postavlja i fizičke prepreke i po 
potrebi repelente, kako bi se spriječile migracije prema naselju.  
Nedostatak repelenata koji se koriste (https://chemisol.hr/proizvod/chemisol-sredstvo-za-odbijanjt-za-divlje-svinje/) je 
ograničeno trajanje (7-10 dana) i pojačano slabljenje i prije tog roka uzrokovano vjetrom ili padalinama, tako da je jedini 
siguran način zaštite postavljanje ograda ili popravljanje postojećih suhozida.
Skrećemo pozornost građanima čiji se objekti nalaze unutar područja naselja, a izvan granica lovišta, da prema pozitivnim 
zakonskim propisima, materijalnu štetu na okućnicama građana dužni su sprečavati vlasnici i korisnici površina izvan lovišta o 
vlastitom trošku uporabom adekvatnih zaštitnih sredstava (npr. dovoljno jakih i čvrstih ograda, suhozida i sl.) i plašila. 
Ponašanje samih građana utječe na ponašanje divljači:
ostavljaju se otpaci hrane kojima se divljač hrani,
ne ubiru se plodovi (trešnje, višnje, jabuke, kruške, cibori, dren, smokve,…),
postoje otvorene vodene površine na kojima divljač nalaze vodu,
okućnice se ne ograđuju dovoljno visokim ogradama da se dolazak i migracija divljači spriječi,
ruše se suhozidi zbog neodržavanja,
zbog neodržavanja livada, šuma se sve više približava naselju i postaje sve gušća.
Upravo neodržavanje okoliša mjesta, prvenstveno privatnih parcela koje su nekada bile vinogradi, oranice i sjenokoše u okolici 
naselja i u samim naseljima, a danas su postale šuma i neprohodna makija, najviše utječe na ponašanje divljači.
Lovačko društvo „Srndać“

PRIOPĆENJE LOVAČKOG DRUŠTVA „SRNDAĆ“

Grad Kraljevica pruža besplatnu
uslugu odvoza krupnog 

komunalnog otpada

Građane molimo da se prvo jave u 
Vlastiti pogon Grada Kraljevice kako bi se 
dogovorila lokacija i točan termin za odvoz 

otpada. Marijan Jurinčić, tel:282-453 ili mob: 
098/9835504.

RASPORED ODVOZA GLOMAZNOG OTPADA:

GRAJFER

MJESEC DANI
SRPANJ 6 13 27
KOLOVOZ 3 10 24

MALI KAMION

MJESEC DANI
SRPANJ 8 22
KOLOVOZ 19 -

Održavanje javne rasvjete
Kvarovi uočeni na javnoj rasvjeti prijavljuju 
se Upravnom odjelu za komunalni sustav 

Grada Kraljevice, te je kod prijave radi 
preciznije identifikacije potrebno navesti 

broj stupa za koji se prijavljuje kvar.

Kontakti:
Antonio Linić 051/282-466

Ivan Jerčinović 051/ 282-469

Čišćenje septičkih jama
Za komunalnu uslugu čišćenja septičkih 

jama treba zvati KD VODOVOD I 
KANALIZACIJA d.o.o., Rijeka.

Kontakt:
KD VODOVOD I KANALIZACIJA d.o.o., 

Rijeka
Tel. 051/ 353 - 885

E-mail: septičke@kdvik-rijeka.hr
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Važni telefonski brojevi
Grad Kraljevica 282-450

Narodna knjižnica i čitaonica 282-099

Dječji vrtić „Orepčići“ 281-211

O.Š. Kraljevica  281-212

Turistička zajednica 282-078

Lučka kapetanija isp. Kraljevica 281-330

Lučka uprava 281-122

Matični ured 281-336

Poštanski ured Kraljevica 525-873

Poštanski ured Šmrika 525-622

Poštanski ured Bakarac 525-620

Poštanski ured Križišće 525-001

FINA 206-930

Erste&Steiermarkische Bank 072/376-715

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Stojanović 281-232

Ordinacija opće medicine, 
doktorica Copetti Modrčin 490-463

Stomatološka ordinacija Cattonaro 281-302

Pedijatrijska ordinacija 281-242

Ljekarna „Galler“ 281-414

DVD Kraljevica 281-254

Župni ured Kraljevica 551-830

Župni ured Križišće 286-292

Vodovod i kanalizacija 211-906

Elektroprimorje Rijeka 0800/300-412

KD Autotrolej 311-400

Dezinsekcija i deratizacija „Pestic“ 281-163

Pogrebne usluge 091-485-7560

Dimnjačarske usluge „Kamino“ 091 952 28 29

Odvjetnički ured 
Morena Lekan Štiglić 098 923 5871

GRADSKA UPRAVA
Adresa: Frankopanska 1A, 51262 

Kraljevica
Telefon: 051/282-450

Fax: 051/281-419
e-mail: gradska.uprava@kraljevica.hr

RADNO VRIJEME:
Ponedjeljak - srijeda- četvrtak

07,30 - 15,30 sati
Utorak

07,30 - 16,30 sati
Petak

07,30 - 14,30 sati

UREDOVNO VRIJEME ZA STRANKE
Utorak

08,00 - 16,00 sati
Četvrtak

08,00 - 11,00 sati

REFERENT-KOMUNALNI REDAR

Marinko Tometić
Tel. 051/282-457

Mob: 098/9835505
marinko.tometic@kraljevica.hr

VLASTITI POGON

Viši referent
Marijan Jurinčić

Tel: 051/282-453
marijan.jurincic@kraljevica.hr

INFO
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